
stanbul valisi Da-
vut Gül, Hasdal'da-
ki İstanbul İl Afet

ve Acil Durum Müdürlüğü
(AFAD) Toplantı Salonu'nda
düzenlenen "Emniyet De-
ğerlendirme Toplantısı"nda
bu yılın ilk 6 ayına ait asayiş
verilerini paylaştı. Kentte
54 bin 574 emniyet, 6 bin
445 jandarma ve 1086 sahil
güvenlik mensubu olmak
üzere toplam 62 bin 105
personelin görev yaptığını
belirten Gül, dünyanın en
büyük metropollerinden biri
olan İstanbul'u daha da gü-
venli şehir haline getirmek
için 7 gün 24 saat ve mesai
mefhumu gözetmeden ça-
lıştıklarını kaydetti.

Vali Gül, "İstanbul'un hu-
zurunun Türkiye'nin huzuru"
olduğuna dikkati çekerek,
şöyle devam etti: "Bu yılın
ilk 6 ayında terör örgütlerine
karşı yapılan 2 bin 122 ope-
rasyonda 4 bin 466 şahıs
yakalandı, 393 şahıs tutuk-

landı, 423 şahsa adli kontrol
tedbiri uygulandı. Sadece
son iki ayda PKK/KCK'ya 86,
FETÖ'ye 158, dini istismar
eden terör örgütlerine 224,
sol terör örgütlerine karşı 5
operasyon düzenlendi. 985
şahıs yakalandı, 78 şahıs tu-
tuklandı, 73 şahsa adli kont-
rol tedbiri uygulandı. Kararlı
mücadelemiz ve güvenlik

güçlerimizin dikkati saye-
sinde biri bombalı biri silahlı
olmak üzere 2 terör eylemi
engellendi. Terörizmin fi-
nansmanı için kullanılan
337 bin 450 lira, 68 bin
875 dolar, 36 bin 880 avro
ele geçirildi."

Organize suçlarla müca-
delede de güvenlik güçlerinin
başarılı çalışmalara imza at-

tığını kaydeden Gül, "Bu sa-
yede 2024 yılının ilk 6 ayında
137 operasyonda 99 suç çe-
tesi çökertildi. 2 bin 388 şahıs
yakalandı, 1342 şahıs tutuk-
landı, 532 şahsa adli kontrol
tedbiri uygulandı. 32 milyar
66 milyon lira değerinde mal
varlığına el konuldu. Son iki
ayda yapılan 44 operasyonda
24 suç çetesi çökertildi. 11

milyar 22 milyon lira değe-
rinde mal varlığına el konul-
du." diye konuştu. 
83 bin 108 düzensiz
göçmen tespit edildi

Toplam 1 milyon 80 bin
467 yabancının yaşadığı
kentte yılın ilk 6 ayında
göçmen kaçakçılığına yö-
nelik 130 operasyonda 289
kişinin yakalandığınını be-
lirten Gül, bunların 76'sının
tutuklandığı, 48'ine de adli
kontrol tedbiri uygulandı-
ğını bildirdi. Vali Gül, bu
operasyonların 48'inin son
iki ayda yapıldığına dikkati
çekerek, "Dünyada bir ilk
olan 100 mobil göç noktası
aracımızla ocak ayından ha-
ziran sonuna kadar 510 bin-
den fazla yabancının kont-
rolleri gerçekleştirildi, 83
bin 108 düzensiz göçmen
tespit edildi. Sorgulananların
81 bin 288'i, tespit edilen-
lerin 1508'i son iki aya ait."
diye konuştu. » Sayfa 8’de

Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Asta-
na’da Şanghay İşbirliği
Örgütü Genişletilmiş
Oturumu'nda konuştu.
Konuşmasında, "(Gazze)
16 binden fazla masum
çocuğun altında can ver-
diği yıkıntılar, esasen
meşruiyetini kaybeden
uluslararası sistemin en-
kazıdır." ifadesini kulla-

nan Cumhurbaşkanı Er-
doğan, "İsrail'in durdu-
rulması, kalıcı ateşkesi
kabul etmeye zorlanması
lazım, bunun için de İs-
rail yönetimi üzerindeki
baskının artırılarak sür-
dürülmesi gerekiyor."
dedi. Cumhurbaşkanı Er-
doğan, "Barış, güvenlik,
istikrar ve refah üreten
etkili ve tüm insanlığı

kucaklayıcı bir uluslar-
arası sistemin inşası için
tüm engellemelere rağ-
men çalışıyoruz." şeklin-
de konuştu. Erdoğan,
"Amacımız, insanı ve in-
sani değerleri merkeze
alan girişimci diplomasi
anlayışıyla bölgemizde
ve ötesinde bir barış ku-
şağı tesis etmektir." ifa-
desini kullandı. » Sayfa 7’de

www.ittifakgazetesi.comFİYATI: 4 TL

Çevre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği Ba-
kanlığından yapılan
açıklamaya göre, Ba-
kan Murat Kurum,
Çevre ve İklim Top-
lantısı'nda bakan yar-
dımcıları ve genel mü-
dürlerle bir araya gel-
di. Bakan Kurum, top-
lantıda yaptığı konuş-
mada, "Cennet vata-

nımızın havasını, su-
yunu, toprağını koru-
makta kararlıyız. İklim
kriziyle mücadele ve
uyum politikalarımızı
uygulamaya devam
edeceğiz. Geleceğimi-
zin teminatı çocukla-
rımıza güzel bir gele-
cek bırakacağız." de-
ğerlendirmesinde bu-
lundu. » Sayfa 7’de

Kanada'nın Manitoba
eyaletinde yıllar önce
yerli çocukların eğitim
gördüğü eski bir yatılı
kilise okulunun saha-
sında yapılan radar ça-
lışmalarında, çocuk me-
zarı olduğuna inanılan
yeni yerler tespit edildi.
Kanada'nın en kalabalık
yerli halklarından Pimi-

cikamak Cree Ulusu Baş-
kanı David Monias, tes-
pit edilen anomalilerden
kaçının mezar olduğu-
nun araştırılması gerek-
tiğini kaydederek, "Bu
denli yüksek sayıda ha-
reketlilik bulunması şok
edici. İnsanın aklına böl-
gedeki kayıp çocuklar ge-
liyor." dedi. » Sayfa 10’da

Togg, Türkiye elektrikli
otomobil pazarında yılın
ilk yarısında gerçekleş-
tirdiği 13 bin 21 adet
satış ve yüzde 36,53 pa-
zar payıyla marka sıra-
lamasına ilk sırada yer
aldı. Otomotiv Distribü-
törleri ve Mobilite Der-
neği (ODMD) verilerin-
den derlenilen bilgilere
göre, Türkiye otomobil
ve hafif ticari araç sa-

tışları, yılın ilk yarısında
bir önceki yılın aynı dö-
nemine göre yüzde 3,7
artarak 577 bin 981 adet
oldu. Otomobil satışları,
söz konusu dönemde
geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 7,3 ar-
tarak 462 bin 955'e çı-
karken, hafif ticari araç
satışları ise yüzde 8,7
azalarak 115 bin 26'ya
geriledi. » Sayfa 6’da
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İstanbul Valisi Davut Gül, İstanbul’un 2024 yılı son 6 ayına ilişkin emniyet verilerini açıkladı. Vali Gül, "2024
yılının ilk 6 ayında 137 operasyonda 99 suç çetesi çökertildi. 2 bin 388 şahıs yakalandı, bin 342 şahıs tutuk-
landı, 532 şahsa adli kontrol tedbiri uygulandı. 32 milyar 66 milyon TL değerinde mal varlığına el konuldu" dedi.

5 bebeğini de SMA
hastalığı nedeniyle
kaybeden Hataylı Ars-
lan çiftinin, sağlıklı
embriyoların ayrıştı-
rıldığı, tüp bebek iş-

lemiyle eş zamanlı ger-
çekleştirilen PGT yön-
temi ile doğan 6'ncı
evladı Elif, 18 yaşına
girmenin mutluluğunu
yaşıyor. » Sayfa 2’de 

Ülkemizin önde gelen aka-
demisyenlerinden Her-
petolog Prof. Dr.
Mehmet Zülfü
Yıldız ile uz-
manlık alanları
üzerine bir e-
mülakat ger-
çekleştirdik.
Prof. Yıldız ile
içinde bulunduğu-

muz takvim yılının Şubat-
Mart aylarında Diyarbakır

Büyükşehir Belediyesi
ve Diyarbakır Va-
liliği’nin himaye-
lerinde düzenle-
diğimiz Hattat
Hamit Aytaç’ın
İzinde Geleneksel

Sanatlar Sergimiz-
de tanışmıştık. 

» 
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Turgay Kıran: Florya’nın 
satılması kulübün geleceği
açısından son derece tehlikeli

Türkiye’nin ‘genetik mucizesi’ 18 yaşında

Prof. Dr. Mehmet Zülfü Yıldız ile uzmanlık alanları üzerine bir hasbihal… (1)

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Galatasaray Divan Kurulu Üyesi Turgay
Kıran, Florya arazisinin satılmasının kulübün
geleceği açısından son derece tehlikeli bir
durum olduğunu söyledi. » Sayfa 11’de 

İstanbul Valisi Gül, yılın ilk yarısına ilişkin asayiş verilerini açıkladı!

İBRAHİM ETHEM GÖREN’İN RÖPORTAJI 12’DE
İNAN ARVAS’IN HABERİ 9’DA

12 tondan 
fazla uyuşturucu

ele geçirildi

İTogg, yılın ilk yarısında elektrikli
otomobil pazarının lideri oldu

Kanada’daki eski yatılı kilise okulunda çocuk 
mezarı olduğu düşünülen yeni yerler bulundu

Beşiktaş Vişnezade
Mahallesi'ndeki Şen-
likdede camisi diğer
bir adıyla da 'Maçka
Tekkesi' olarak bilinen

Osmanlı İslam me-
deniyeti eserlerinin
en güzel örneklerin-
den birisi olarak kar-
şımıza çıkmaktadır. 

Osmanlı İslam medeniyeti 
eserlerinden Şenlikdede Cami

İstanbul Valisi Davut
Gül, “Kullanıcılığa yöne-

lik operasyonlarda 26
bin 758 olayda 30 bin

360 şahıs yakalandı, 59
şahıs tutuklandı, 246

şahsa adli kontrol tedbi-
ri uygulandı. 12 tondan

fazla uyuşturucu, 22 mil-
yon 340 bin adet hap, 3
bin 132 kök kenevir ele

geçirildi.” dedi.

Tarlalardaki 
halılar kadın 
işçilerin 
emekleriyle 
pastelleşiyor

Erdoğan: Gazze’deki yıkıntılar, meşruiyetini
kaybeden uluslararası sistemin enkazıdır

Kurum: İklim kriziyle mücadele ve uyum
politikalarımızı uygulamaya devam edeceğiz

6 ayda 99 çete çökertildi

Son bir haftada 57 terörist etkisiz hale getirildi

» Sayfa 8’de

Masmavi bir fon halinde gök-
yüzü, bulutlar berrak, bem-
beyaz, umut verircesine sarı-
yor üzerimi. Ağaçların her
hali muazzam olduğu gibi,
hüzün de bir başkalık katmış.

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY » 8’de 

Vakit susma
vakti

05İTTİFAK01HZRANN.qxp_Layout 1  4.07.2024  18:06  Page 1



2 CUMA
5 TEMMUZ 2024 Sağlık / Yaşam İttifak

Ebeveynler dikkat:
Çocuğunuz siber zorbalığa
maruz kalıyor olabilir

7 KALEM KORUYUCU EKİPMAN TEMİNİ mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2024/845385 
1-İdarenin
a) Adı                                            : İSTANBUL ÜNİVERSİTESİ- CERRAHPAŞA REKTÖRLÜĞÜ/ 
                                                     CERRAHPAŞA TIP FAKÜLTESİ HASTANESİ BAŞHEKİMLİĞİ
b) Adresi                                       : İstanbul Üniversitesi- Cerrahpaşa Rektörlüğü/Cerrahpaşa 
                                                     Tıp Fakültesi 34080 CERRAHPAŞA - FATİH/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2124143000 - 2124143010
ç) İhale dokümanının 

görülebileceği ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu mal alımın
a) Adı                                            : 7 KALEM KORUYUCU EKİPMAN TEMİNİ
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 7 KALEM KORUYUCU EKİPMAN ALIMI
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: İstanbul Üniversitesi-Cerrahpaşa Rektörlüğü / Cerrahpaşa Tıp 
                                                     Fakültesi Hastanesi Başhekimliği Taşınır Mal Süreç Yöneticiliği 
                                                     Ayniyat Deposu
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Sözleşmenin imzalanmasını müteakip malzemelerin tamamı ilgili 
                                                     Taşınır Kayıt ve Kontrol Yetkilisinin talebi üzerine yüklenici firma 
                                                     sipariş çekildiği andan itibaren en gec 30 gün içerisinde teslimatı 
                                                     gerçekleştirmek zorundadır.
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin taraflarca imzalandığı tarihten itibaren başlar
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 25.07.2024 - 10:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : İstanbul Üniversitesi- Cerrahpaşa Rektörlüğü/ Cerrahpaşa Tıp 
                                                     Fakültesi Hastanesi Başhekimliği Gider İdaresi Süreç Yöneticiliği 
                                                     H Blok Prefabrik Bina 2. Kat İhale Salonu Fatih/İstanbul

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı

unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.1.3. İhale konusu malın satış faaliyetinin yerine getirilebilmesi için ilgili mevzuat gereğince alınması

zorunlu izin, ruhsat veya faaliyet belgesi veya belgelerine ilişkin bilgiler:
Hizmet Yeterlilik Belgesi
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. Tedarik edilecek malların katalogları, broşürleri, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile teknik şartnameye

cevapları ve açıklamaları:
Broşür
4.3.2. Numune sunulması istenmektedir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup yerli malı teklif eden istekliye ihalenin tamamında %

7 (yüzde yedi) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 38 inci

maddesine göre açıklama istenecektir.    
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Uzmanlar, Türkiye'nin en sıcak
bölgeleri arasında yer alan Akdeniz
iklimine sahip bölgelerde bolca
yetişen karpuzun, yaz sıcaklarında
tüketilmesi halinde yiyenleri se-
rinlettiği gibi aynı zamanda vü-
cudun elektrolit dengesini de ko-
ruduğunu açıkladı. ADÜ Tekno-
kent'te bilimsel araştırmalarını
sürdüren Karya Farma HBX Ar-
Ge, içeriği yüzde 92 oranında su-
dan oluşan karpuzun faydaları
üzerinde yaptığı araştırmanın ar-
dından çöl sıcaklarından olumsuz
etkilenmemek için karpuz tüke-
tilmesini önerdi. Yaklaşık 20 yıldan
bu yana başta endemik bitkiler
olmak üzere doğal tarım ürünleri
üzerinde araştırmalarını sürdüren

Karya Farma HBX AR-GE (BAP)
Bilimsel Araştırmalar Projeleri
Merkezi'nin Koordinatörü Hakan
Başlık, “Araştırmalar sonucunda
gördük ki; Bir yerde yoğun olarak
yetişen ne varsa o bitkiler insan
sağlığı için çok önemli. Yaz dönemi
dolayısıyla karpuz üzerinde ça-

lışma yaptık. Pek çok kişinin gerek
damak tadı gerekse serinletici
özelliği için severek tükettiği kar-
puzun vücudun elektrolit denge-
sini de koruduğunu tespit ettik”
diyerek yaz sezonu boyunca he-
kimlerce yasaklanmadığı sürece
herkesin bolca karpuz tüketmesini

önerdi. Karpuzun faydasının say-
makla bitmeyecek kadar fazla ol-
duğunu, içeriğindeki bileşenlerin
pek çok sağlık sorununun gide-
rilmesine iyi geldiğini kaydeden
Başlık, “Karpuz; Likopen, beta-
karoten ve C vitamini gibi güçlü
antioksidanlar içerir. Bu bileşenler,
vücudu serbest radikallerin neden
olduğu hücresel hasarlardan korur
ve kanser, kalp hastalıkları gibi
kronik hastalıkların riskini azal-
tabilir. Karpuzun yüzde 92'si sudan
oluşur, bu da onu mükemmel bir
hidrasyon kaynağı yapar. Özellikle
sıcak yaz aylarında vücudun su
ihtiyacını karşılamak için idealdir.
Ayrıca, karpuz, potasyum gibi
elektrolitler içerir, bu da vücuttaki

sıvı dengesini düzenlemeye yar-
dımcı olur. Karpuzda bulunan sit-
rulin adlı amino asit, anti-enfla-
matuar özelliklere sahiptir ve
kas ağrılarını hafifletebilir. Spor-
cular arasında popüler olan kar-
puz suyu, egzersiz sonrası kas
iyileşmesini hızlandırabilir. Kar-
puzun yüksek su içeriği ve elek-
trolitler bakımından zengin ol-
ması, onu su ve elektrolit den-
gesini sağlamada etkili kılar.
Özellikle potasyum, kalp sağlığı
ve kas fonksiyonları için önem-
lidir. Karpuzun bu özellikleri, sı-
cak havalarda ve yoğun fiziksel
aktiviteler sonrasında vücudu
dengelemek için ideal bir meyve
yapar” dedi. lAYDIN-İHA

“Karpuz sadece serinletmiyor aynı zamanda vücudun elektrolit dengesini koruyor”

atay'da yaşayan
Süleyman Selda
Arslan çifti, yıllar

önce, genetik hastalıkların en
büyük nedeni olan akraba evli-
liğinin üzücü sonuçlarıyla karşı
karşıya kaldı. O dönem, kalıtsal
ve ilerleyici bir kas hastalığı olan
SMA taşıyıcısı olduklarını bil-
meyen çiftin doğan ikiz bebekleri,
hastalık nedeniyle 2 gün yaşa-
dıktan sonra vefat etti. 6 ay
sonra tekrar hamile kalan ve bir
kız bebek dünyaya getiren Se-
nem Arslan, bu evladını da 9 ay
sonra kaybetti. Ailenin sonrasında
doğan diğer iki bebeği de SMA
nedeniyle sadece birkaç ay ya-
şayabildi. 5 evladını kaybeden
Arslan çifti, o dönem yaygın ola-
rak bilinmeyen SMA hastalığı
ve genetik hastalık taşıyıcısı çiftler
için uygulanan PGT yöntemini
bir televizyon programından öğ-
rendi. Bunun üzerine Ankara'ya
gelerek, PGT yöntemini uygula-
yan Prof. Dr. Volkan Baltacı'ya
başvuran çift, bu sayede sağlıklı
bir bebek sahibi oldu. Arslan ai-
lesi, 18 yıl önce dünyaya gelen
ve sağlıkla büyüyen kızları Elif'le
birlikte Prof. Dr. Baltacı'ya ziya-
rette bulundu.
"SMA için PGT
yönteminin ilk defa
yapıldığı bebek"

Ziyaret esnasında AA muha-
birine açıklamalarda bulunan
Prof. Dr. Baltacı, SMA ve diğer
genetik hastalıklarda riski artıran

en önemli nedenin
akraba evliliği ol-
duğuna dikkati çek-
ti. Arslan çiftinin
SMA taşıyıcısı ol-
duğunu ve 5 be-
beklerini bu hasta-
lık nedeniyle kay-
bettiğini dile getiren
Baltacı, PGT yönte-
minde, embriyolar üze-
rinde genetik inceleme ya-
pıldığını ve bu inceleme sonucu
sağlıklı embriyoların anne ada-
yının rahmine aktarıldığını anlattı.
Elif ve ailesiyle bir araya gel-
mekten mutluluk duyduğunu
vurgulayan Baltacı, "Biz bu ço-
cuğumuzu bundan 18 yıl önce
PGT yani embriyo seviyesinde
genleri kontrol ederek ayıklama,

bir nevi sağlıklı çocuğu
seçme yöntemi ile elde
ettik. Şu an 18 yaşında
olan Elif, ülkemizde
SMA için PGT yönte-
minin ilk kez uygulan-
dığı bebek. Bugün de
artık üniversite sınavına

girmiş genç bir kız." diye
konuştu. Türkiye'de akra-

ba evliliklerinin de etkisiyle
SMA taşıyıcılığının yüksek ol-

duğuna dikkati çeken Baltacı,
akraba evliliğinin SMA riskini
akraba olmayan çiftlere göre 20-
30 kat artırdığını ifade etti.

Baltacı, Türkiye'de SMA'nın
da dahil edildiği evlilik öncesi
taramaların önemine işaret ede-
rek, akraba evliliği yapan çift-
lere gebelik öncesi taramaların

da titizlikle uygulanması ge-
rektiğini kaydetti. PGT'nin belli
genetik hastalıklarda devlet
desteğiyle ücretsiz uygulana-
bildiğini, devlet hastanelerinde
yapılmasıyla ilgili çalışmaların
da başladığını aktaran Baltacı,
yöntemin yaygınlaşmasıyla ge-
netik hastalık taşıyıcısı birçok
ailenin sağlıklı bir bebeğe sahip
olabileceğinin altını çizdi.
"Hayatta olma
nedenim, nefes
alışım, her şeyim
kızım"

47 yaşındaki anne Selda Ars-
lan, 1998'de evlendiğini, evlili-
ğinin 9 yılının çocuklarını kay-
betmesi nedeniyle acıyla dolu
geçtiğini anlattı. Yaşadığı sürecin
çok zor olduğunu vurgulayan
Arslan, 5 çocuğunu kaybettiği
dönem SMA taşıyıcısı olduklarını
bilmediklerini, bu konuda bilin-
çlendirilmediklerini söyledi. Selda
Arslan, "Çocuklarımın hepsi tip
1 SMA hastasıydı, 5 çocuğumu
bu hastalıktan kaybettim. Bir tel-
evizyon programını izlerken Vol-
kan hocaya denk geldim. Direkt
Volkan Bey'i aradım, onunla gör-
üştüm. Ankara'ya geldik. Buraya
gelince hastalığımı öğrendim. Bu
yola büyük bir umutla başladım,
tedavi için merkeze adım atınca
olacağına inandım. Bütün kötü
günleri unuttum. Çok şükür güzel
bir kızım oldu. PGT yöntemiyle
Elif dünyaya geldi, dünyanın en
mutlu insanı oldum. Benim ha-

yatta olma nedenim, nefes alışım,
her şeyim kızım, çünkü çocukları
çok seviyorum." ifadelerini kul-
landı. Evlilik öncesi taramaların,
genetik hastalık taşıyıcısı olan
çiftlerin bilinçlendirilmesinin öne-
mine vurgu yapan Arslan, "Geç-
mişte, en azından taşıyıcı olup
olmadığımız belli olsaydı, bu ka-
dar acı çekmez, çocuklarımı kay-
betmezdim." dedi. Elif'in dünyaya
gelmesini sağlayan tedavi süre-
cinin ardından Prof. Dr. Baltacı'yla
"aile" gibi olduklarını da dile ge-
tiren Arslan, 6 Şubat depremle-
rinde de kendilerini yalnız bı-
rakmayan Baltacı'ya teşekkürle-
rini iletti.
"PGT'nin ilk defa
benim için yapılması
havalı hissettiriyor"

18 yaşındaki Elif Arslan ise
üniversite sınavına girdiğini ve
tercih sonuçlarını beklediğini an-
lattı. Arslan, sağlıkla büyüyebil-
mekten mutluluk duyduğunu
vurgulayarak, şöyle konuştu: "An-
nem beni dünyaya getirmek için
çok savaşmış, hep yanımda ol-
duğu için de anneme çok teşek-
kür ederim. Bunu hiçbir zaman
unutmayacağım. Bu uygulama-
nın ilk defa benim için yapılması
düşününce havalı hissettiriyor,
ilk olmak güzel. Üniversite sına-
vına girdim, adli tıp ya da sağlık
yönetimi okumak istiyorum. Ai-
leler, araştırsınlar tedavi olsunlar,
evlat sahibi olabilirler diye dü-
şünüyorum." lANKARA-AA

H

Türkiye’nin “genetik mucizesi” 18 yaşında
5 bebeğini de SMA hastalığı nedeniyle kaybeden Hataylı Arslan çiftinin, sağlıklı embriyoların ayrıştırıldığı, tüp bebek iş-
lemiyle eş zamanlı gerçekleştirilen PGT yöntemi ile doğan 6'ncı evladı Elif, 18 yaşına girmenin mutluluğunu yaşıyor.
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Günümüzde internet kullanımı ilk-
okul çağındaki çocuklarda bile ol-
dukça yaygın. Sanal ortamda bi-
reyleri intihara sürükleyebilen siber
zorbaların hedefi ise sıklıkla çocuklar
oluyor. Uzman Psikolojik Danışman
Dr. Öğr. Üyesi Bülent Tansel, “Siber
zorbalık vakaları, ülkemizde özellikle
orta ve lise dengi okullarda öğrenim
gören öğrenciler arasında en sık
karşılaşılan vakalar arasında yer alı-
yor” dedi. Zorbalık eylemlerinin
güç, kontrol ya da maddi çıkar elde
etmek amacıyla genellikle gizli ger-
çekleştirildiğini belirten İstanbul Ge-
lişim Üniversitesi (İGÜ) İktisadi İdari
Ve Sosyal Bilimler Fakültesi (İİSBF)
Psikoloji Bölümü Öğr. Üyesi Dr. Bü-
lent Tansel, “İnternetin dünyamıza
girmesi ve her alanda yaygın olarak
kullanılmaya başlamasıyla, gelenek-
sel zorbalığın yanında ‘siber zorbalık
(cyber bullying)’ kavramı da litera-
türde yerini almaya başladı. Siber
zorbalık eylemlerinde, zorba birey,
mekân olarak kurbandan uzaktadır
ve kurbanla karşılaşma ihtimali dü-
şüktür. Bu nedenle, kurbanda mey-
dana gelen olumsuz etkileri görmez,
yaptıklarından dolayı rahatsızlık
duymaz” dedi.
“Birini ısrarla aramak
siber zorbalık kapsamına
giriyor”

Birini ısrarla arama, kişisel ko-
nuşmaları kopyalayıp başkalarına
gönderme, sanal ortamda bir kişinin
hakkında dedikodu çıkarma, kişiye
ait resimlerinin üzerinde oynama
ve diğer insanlara gönderme gibi
davranışların siber zorbalık eylemleri
arasında yer aldığını aktaran Dr.
Öğr. Üyesi Bülent Tansel, “Siber
taciz ise bir kişiye aşağılayıcı, tehdit
içeren, ciddi korku oluşturan me-
sajların yoğun şekilde gönderilmesi
gibi eylemleri içeriyor. İnternet or-
tamında başkasının kimliğiyle izinsiz
paylaşımda bulunmak, görüntülü
yapılan özel bir görüşmeyi, karşı
tarafın haberi olmadan başkasına
izlettirmek, internet ortamında ya-
pılan paylaşımlara (yorum, fotoğraf,
video, bilgi) utandırıcı, kırıcı yo-
rumlar yapmak siber tacizin davra-
nışları arasında yer alıyor” ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-İHA
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apay Zeka: Kişisel
Veriler, Algoritma-
lar ve Tehditler”

başlıklı dosya haberinin birinci
bölümünde AA muhabiri, Orhan
Toker’le dijital dünyada çocukları
hedef alan içerikleri ve alınabi-
lecek önlemleri konuştu. 1993
yılından 2019 yılına kadar kendi
şirketinde yazılımcılık yapan To-
ker, sanal oyunların faydaları ve
zararları ile ilgili yaptığı analiz-
lerin internet ortamında kısa sü-
rede popüler hale gelmesiyle ta-
nındı. “Dijital Baba” adıyla ailelere
dijital dünyadaki tehditleri an-
latan Toker, tehditlere yönelik
birincil koruma yönetiminin ço-
cuklar ile ebeveyn arasında ku-
rulacak olan iletişim olduğunu
ifade etti. 
Çocuklara ideoloji
aşılanıyor

Toker, koronavirüs salgını dö-
nemine kadar internetteki ya-
yınların nispeten daha faydalı
olduğunu söylerken, salgın son-
rasında özellikle içerik üretici-
lerinin çocuklar üzerinden vah-
şice para kazanma stratejilerine
yöneldiklerini, farklı ideolojileri
empoze etmeyi amaç haline ge-
tirmeye başladığına vurgu yaptı.
Toker, şöyle devam etti: "Pandemi
süreciyle çocuklara bu tür oyun-
lar faydadan çok zarar vermeye
başladı. Bir baktık ki çocuklara

pozitif şeyler kazandırmaktan,
en masumu -çocuklardan ne ko-
parabilirim, nasıl para kazana-
bilirim- düşüncesi güden uygu-
lamalara dönüştü. Bunun yanı
sıra küçücük çocuklara ideoloji
aşılamaya başladılar. Oyunlar
ve sosyal medya ile ve internet
vasıtasıyla cinsiyetsizlik, yurt-
suzluk, dinsizlik, tanrı tanımazlık
ve hatta anneliğin kötü bir şey
olduğu fikrini empoze etmeye
çalıştılar. Henüz küçük yaşlardaki
bu çocuklara anneliğin yanlış
bir şey olduğunu, çocuk yap-
manın, çocuk bakmanın kötü
bir şey olduğu fikrini empoze
etmeye çalıştılar. Öyle bir şey
oldu ki, aile yapısını tamamen
bozup ortadan kaldırmayı des-
tekleyen içerikler türettiler."

Pembe Kapitalizm
Çocukların, sanal dünyanın

en savunmasız halkaları olması
sebebiyle internetteki içerik üre-
ticilerin ile kötü niyetli kişiler
tarafından açık hedef olarak gö-
rüldüklerine değinen Toker, 2022
yılında FBI tarafından çocuk por-
nografisi ve pedofili suçları üze-
rine yapılan araştırmayı örnek
göstererek her yıl 60 milyon ço-
cuk fotoğrafının bu içeriklerde
kullanıldığını bu rakamın günü-
müzde yüzlerce milyonu aşmış
olabileceğini belirtti. Çocuk is-
tismarının yanı sıra LGBT lobi-
lerinin de hem çocuk oyunla-
rında, hem de onlara uygun ol-
duğu öne sürülen içeriklerde
cinsiyetsizleştirme projesi yürüt-

tüğünü söyleyen Toker, şunları
söyledi: "LGBT lobisi, toplum ta-
rafından dışlanan, reddedilen,
işe alınmayan, iş verilmeyen, tu-
valetlere sokulmayan, toplumda
hor görülen bireyler olduklarını
savunuyor. Çocuklara bizim de
var olduğumuzu anlatabilirsek,
ilerde toplumun bu işleri kabul-
lenmesi daha rahat olur diye
düşünüyor. Fakat bu LGBT lobi-
sinin dünyaya göstermeye çalış-
tığı ‘sevimli’ yüzü. Esasında ço-
cukların cinsel algıları gelişmemiş
ve yaş olarak da buna hazır de-
ğillerken bu tip içeriklere maruz
bırakmaları çocukları özendire-
bileceği yönünde ciddi tartışmalar
var dünyada. Bundan endişele-
nen, bunu bir dayatma olarak
çocuklara sunulmasından rahat-
sızlık duyan uzmanlar var. Ben
de bunlardan birisiyim."

Tüm dünyada çokça tartışılan
bir konu olan LGBT'nin medya
aracılığıyla propagandasının ya-
pılmasının ve özellikle çocuklar
özelinde yayılma planlamasının
ardında eşitlik veya insan hakları
anlayışından çok ekonomik ge-
rekçeler olduğuna vurgu yapan
Toker, bu duruma "Pembe Kapi-
talizm" kavramının sebep oldu-
ğunu söyledi. Pembe Kapitalizm
kavramının eşcinsellerin daha

çok para harcamasına ve bunu
destekleyen şirketlerin daha çok
para kazanmasına olanak tanı-
yan bir sistem olduğuna dikkati
çeken Toker, şöyle devam etti:
"1975’te ABD’de ortaya çıkan
‘Pembe Kapitalizm’ kavramı,
özetle eşcinsellerin, diğer insan-
lara göre daha çok harcama
yaptığını savunan bir görüş.
LGBT yanlıları giyimlerini, mak-
yaj malzemelerini, aksesuarlarını
lüks markalardan yapıyor. Bu
işe çocukları dahil ettikleri için
hormon ilaçları vasıtasıyla ilaç
sektörü buradan para kazanıyor.
Çocukları sakat bırakan ameli-
yatlar var, tıp alanında da bu
kazan çarkı dönmeye devam
ediyor. Ameliyat olup pişman
olan çocukların psikiyatrik te-
davileri üzerinden ciddi tutar-
larda paralar dönüyor. Bu ger-
çekten çok büyük bir ekonomik
oyun. LGBT’nin tek başına bir
gücü yok. Ancak dünyanın en
büyük ekonomik kuruluşlarını,
şirketlerini, sanatçılarını satın
alabiliyor, onlara istediklerini
yaptırabiliyorlar. Bu kadar para-
ları yok ancak LGBT sektörünün
ciddi bir ekonomik gücü var. Sek-
tör, LGBT’yi pompaladıkça Pembe
Kapitalizmin para kazanması hız-
lanıyor.” lİSTANBUL-AA

Türkiye yurt dışına yeni uydu
gözlem istasyonları kuracak
Türkiye, büyüyen uydu filosuyla
frekans gözlem kabiliyetlerinin
geliştirilmesi ve coğrafi yedeklilik
oluşturulması amacıyla Almanya
ve Afganistan ile yurt içinde İs-
tanbul'un yanı sıra 6 bölgede
bulunan gözlem istasyonlarına
yenilerini ekleyecek. Ulaştırma
ve Altyapı Bakanlığı Türksat AŞ
2023 Yılı Faaliyet Raporu'ndan
derlenen bilgiye göre, şirketin
işlettiği uyduların belirlenen pa-
rametreler kapsamında kesintisiz
yayınlarına devam edebilmeleri
için 7 gün 24 saat esasına göre
denetim ve takip faaliyetleri yü-
rütülüyor. Türksat uyduları üze-
rinden yayın yapacak uydu bağ-
lantı istasyonlarının teknik şart-
lara uymaları için gerekli anten
testleri gerçekleştirilerek sertifi-
kasyon sağlanıyor. Uydu kapasi-
tesini kullanan taşıyıcılara ait
EIRP, C/N, bant genişliği ve mer-
kez frekansı gibi teknik para-
metreler 7 gün 24 saat ölçülerek
arşivleniyor. Uydu frekans gözlem

faaliyetlerinin kalitesini artırmak
amacıyla operasyonel faaliyet-
lerin yürütüldüğü anten ve alt
sistemlerinin modifikasyonu ile
bakım ve onarım faaliyetleri dü-
zenli yapılıyor. Bu kapsamda,
uydu filosuna yeni katılan Türksat
5A ve 5B ile 9 Temmuz'da uzaya
gönderilmesi planlanan Türksat
6A uydularının frekans gözlem
faaliyetlerinin gerçekleştirilebil-
mesi için altyapı genişletme ça-
lışmaları devam ediyor. Yeni uy-
dularda bulunan Ku, Yeni Ku,
Ka-BSS ve X bantlarındaki trafiğin
de kesintisiz izlenebilmesi için
yeni anten ve alt sistemlerinin
kurulum çalışmaları tamamlandı.
Büyüyen uydu filosuyla frekans
gözlem kabiliyetlerinin geliştiril-
mesi ve coğrafi yedeklilik oluş-
turulması amacıyla yeni gözlem
istasyonlarının da kurulması ka-
rarlaştırıldı. Türksat AŞ'ye ait ha-
len yurt içinde İstanbul'un yanı
sıra 6 yerde gözlem istasyonları
bulunuyor. lANKARA-AA
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Tarlalardaki halılar kadın işçilerin
emekleriyle pastelleşiyor

İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB)
ekipleri dün, Haliç Köprüsü’nde asfalt
yenileme çalışması başlatmıştı. Çalış-
malar nedeniyle orta köprünün iki
şeridi Ankara istikametinde trafiğe
kapatılırken, kilometrelerce oluşan
trafik havadan görüntülendi. Haliç
Köprüsü’nde eski asfaltı yenilemek
için Yol Bakım ve Altyapı Koordinasyon
Dairesi Başkanlığı ekipleri E-5 Karayolu
Haliç Köprüsü orta şeridini trafiğe
kapatarak çalışma başlatmıştı. Dün

saat 23.00’te başlayan çalışmalar ne-
deniyle metrobüs yolu ve orta köprü
Ankara istikameti trafiğe kapatıldı.
Trafik akışının yan yoldan sağlanacağı
öğrenilmişti.  Çalışmaların 8 Temmuz
saat 05.00’e kadar tamamlanması
planlanırken, çalışmanın etkisiyle tra-
fikte kilometrelerce araç kuyruğu oluş-
tu. Oluşan trafik yoğunluğu havadan
çekilen görüntülere yansıdı. Metrobüs
seferlerinin yan yoldan sürdürüldüğü
görüldü. lİSTANBUL-AA
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Antalya'da tarlalara serilen bin-
lerce el dokuması halı ve kilimin
pastelleşme sürecine kadarki
işlerin çoğu kadın işçiler tara-
fından yürütülüyor. Döşemealtı
ilçesindeki yüzlerce dönümlük
tarım arazilerinde hasat döne-
minin sona ermesiyle farklı bir
hareketlilik yaşanıyor. İlkba-
harda tarım ürünlerinin hasadı
için günlerce çalışan kadın iş-
çiler, yazları ise halı ve kilimlerin
renkleri solarak pastele dönüş-
mesi ve mikroplardan arınması
için ter döküyor. Birbirinden
değerli halı ve kilimlerin tarla-
larda yerini almasıyla oluşan
görsel şölende de emekçi ka-
dınlar rol oynuyor. Halı şirket-
lerinin mevsimlik olarak çalış-
tırdığı kadınlar, aile ekonomi-
sine katkı sağlamak amacıyla
40 derece sıcaklığın altında
özenle serdikleri halıları her
gün kontrol ediyor. Kadın işçiler,
zaman zaman rüzgar nedeniyle
ters dönen, kıvrılan halıları he-
men düzeltiyor, belli aralıklarla

da tozlarından arındırıyor. Ka-
dınlar, yağmur yağma ihtima-
linin olduğu günlerde de halıları
toplayıp kapalı bir alana ko-
yuyor, yağmurun ardından ye-
niden seriyor. Her gün bu işlemi
özenle yapan işçiler, rüzgar ne-
deniyle sürekli toz olan zorlu
arazi şartlarında yoğun çalışma
yürütüyor. Kadınların binbir
emekle renklerinin pastelleş-
mesini sağladığı halılar, eylül-
den itibaren toplanıyor ve yurt
dışındaki satış bölgelerine gön-
deriliyor. Killik Mahallesi'nde
halı ticareti yapan şirketin saha
sorumlusu Ayşe Akbaba, AA
muhabirine, 3 aylık sürede halı
tarlalarında çalıştıklarını söyledi.
"Halı tarlası"nda mesainin
08.00'de başladığını belirten
Akbaba, "Halı tarlalarında yüzde
80 kadın işçiler çalışıyor. Hepsi
çevre köylerden gelen kadınlar
ve ailelerine katkı sağlamak
için çabalıyorlar. Halılara bir
kadın özeniyle dokunuyorlar."
dedi.  dedi. lANTALYA-AA

Yaz mevsimine girilmesiyle birlikte
artan hava sıcaklıkları yangın riskini
de beraberinde getirdi. Yangının yıkıcı
etkilerini en aza indirmeye yardımcı
olan yangın söndürme cihazları oldukça
önem arz ediyor. Öte yandan birçok
sebepten maddi ve manevi kayıp yaşa-
tabilen yangınlara erken müdahale ol-
dukça önemli. Yangına yapılan ilk mü-
dahalede kritik önem taşıyan söndürme
cihazlarının ise her zaman hazır bu-
lundurulması gerektiğini vurgulayan
tedarikçiler, cihazların bakımının za-
manında yaptırılmasının önemli oldu-
ğuna dikkat çekti. Bir tüp ile 24 metre-
karelik alanın kolayca söndürebildiğini
belirten Ömer Gökdoğan, yangın tü-
pünün hayat kurtardığını belirtti. Eski-
şehir’de yangın söndürme cihazı teda-
rikçiliği yapan Gökdoğan, tüplerin yan-
gını küçük boyutta iken erken müdahale
amacıyla kullanıldığını dile getirdi.
Sıcak havalarda artan yangın riskine
karşı söndürme cihazlarının önemine
değinen Gökdoğan, “Yangın belki de
bir insanın ömründe bir kere karşıla-
şacağı durumdur, ama yangın tüpünün
önemini yangınla karşılaştığımız zaman
anlayabiliriz. Yangın çıkmak üzereyken
ya da büyümeden yangın tüpü kulla-
nılarak çok büyük felaketlerin önüne
geçilebilir” dedi. Çıkabilecek yangına
göre cihaz seçilmesi gerektiğine dikkat
çeken Gökdoğan, konuyla ilgili şunları
söyledi; “Üç çeşit yangın söndürme ci-
hazı vardır. ABC tozlu ürünler bütün
yangınlara müdahale edebilen cihaz-
lardır. Katı ve sıkıştırılmış gaz yangınların
çıkabilecek yangınlara müdahale ol-
dukça önemlidir ve ABC tozlu yangın
söndürme cihazları ile önlenebilir. Elek-
trik kesintisinden sonra çıkabilecek yan-
gınlar için de bu cihazlar kullanılabilir.
Köpüklü yangın söndürme cihazları
genelde benzin ve tiner sebebiyetle
çıkan yangınlarda kullanılır. KKT ci-
hazları da her türlü yangına uygundur.
İşletmelerde yahut konutlarda çıkabi-
lecek yangın çeşidine göre cihaz seçmek
en mantıklı yöntemdir. Genelde ürünler
garantili şekilde satılıyor ama yıllık ba-
kımlarının yapılması gerekiyor. Yangın
söndürme cihazlarının üzerinde bulunan
manometreler cihazlarının dolu ya da
boş olduğunu gösterir. Manometrenin
yeşilde durması gerekmektedir. Yeşilin
altında veya üstünde bir gösterge varsa
yetkili firmaya başvurulması gerek-
mektedir. ” lESKİŞEHİR-İHA

Sıcak havalarda artan
yangın risklerine karşı tüpler
hazır bulundurulmalı

Haliç Köprüsü’nde asfalt yenileme çalışması
kilometrelerce araç kuyruğu oluşturdu

Polis ekipleri, Şişli Belediyesi Veteriner
İşleri Müdürlüğü görevlilerinin, İz-
zetpaşa Mahallesi Mihri Okul Arası
Sokak'taki bir dükkanda çok sayıda
kedinin taşıma çantası ve kafeste tu-
tulduğu, sağlık durumlarının da kötü
olduğu yönündeki ihbarı üzerine ha-
rekete geçti. Adrese giden İstanbul
Emniyet Müdürlüğü Çevre, Doğa ve
Hayvanları Koruma Büro Amirliği,
İlçe Tarım ve Orman Müdürlüğü,
Şişli Belediyesi Veteriner İşleri Mü-
dürlüğü ve zabıta ekipleri, kızının

apartmanının zemin katında yer alan
kendilerine ait dükkanda çok sayıda
kedi bulundurduğunu söyleyen T.K'nin
yardımıyla içeri girdi. Dükkanda, ta-
şıma çantası ve kafeslerde tutulan
sağlık durumu kötü çeşitli ırklardan
85 kedi ele geçirildi. Kediler muhafaza
altına alınarak tedavi yaptırılmak
üzere ilçe belediyesinin sorumlu ve-
teriner hekimine teslim edildi. Hay-
vanların tedavilerinin uzun süredir
yapılmadığı ve beslenmelerinin ihmal
edildiği öğrenildi. lİSTANBUL-AA

Şişli’de dükkanda 85 kediyi alıkoyan
kişiye para cezası kesildi

Temel meslek becerilerini keşfet-
mek isteyen ortaokul öğrencileri
için Milli Eğitim Bakanlığınca ha-
yata geçirilen zanaat atölyeleri
açıldı. Beceri Geliştirme Programı
kapsamında, ortaokul 7. sınıftan
itibaren öğrencilerin meslek li-
selerinde ücretsiz katılabildiği uy-
gulama, 10 ilde 196 okulda ha-
yata geçirildi. Meslek liselerinin
kapılarının ilk kez ortaokul ka-
demesindeki öğrenciler için de
açık tutulduğu uygulama, Ankara
Etimesgut'taki Cezeri Yeşil Tek-
noloji Mesleki ve Teknik Anadolu
Lisesi'nde 7 ve 8'inci sınıf öğren-
cilerinin katılımıyla başladı. Basın

mensuplarına bilgi veren Mesleki
ve Teknik Eğitim Genel Müdürü
Ali Karagöz, programın öğrenciler
için meslek edinme yolculuğunun
bir başlangıcı olduğunu söyledi.
Cezeri Yeşil Teknoloji Mesleki ve
Teknik Anadolu Lisesi'nde bugün
7. ve 8'inci sınıf öğrencilerinin
elektrik ve elektronik alanında
ilk derslerini alacaklarını belirten
Karagöz, "Uygulamamızı, Türkiye
genelinde 10 ilimizde, 196 oku-
lumuzda; ilerleyen günlerde daha
artacak; pilot uygulama olarak
başlattık." diye konuştu. Öğren-
cilerin, meslek liselerinin belir-
lenmiş atölyelerinde, meslek dersi

öğretmenlerinin nezaretinde, ve-
lilerin rızası doğrultusunda eğitim
aldıklarını anlatan Karagöz, kurs-
lara ilişkin şu bilgileri paylaştı:
"Bu öğretim yılı içerisinde dört
dönem olarak uyguladığımız eği-
timler, yaz tatili, birinci dönem,
yarıyıl tatili ve ikinci dönem olarak
öğrencilerimiz okul dışı zaman-
larda bu eğitime gelecekler. Okul
dışı zamanlarda isteğe bağlı olarak
eğitimlerini alacaklar ve bu eği-
timleri başarmaları halinde öğ-
rencilere bir başarı belgesi veri-
lecek. Bu başarı belgesi onları,
bir meslek edinme yolculuğunun
parçası yapacak." lANKARA-AA

Öğrencilere temel meslek becerilerini keşfetme imkanı sunan zanaat atölyeleri açıldı

Sanal dünyada “Dijital Baba” adıyla tanınan bilgisayar yazılımcısı ve içerik üreticisi Orhan
Toker, Kovid-19 salgını ve sonrasında çocuklara yönelik sanal tehdidin büyüdüğünü söyledi.

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Dijital oyunlar ve sosyal medyada
çocuklara yönelik siber tehdit büyüyor
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Bağcılar Belediyesi Feyzullah
Kıyıklık Engelliler Sarayı'nı ,
geçtiğimiz günlerde Hırvatistan
Ağır Engelliler Derneği, aileleri,
engelliler merkezi doktorları
ile yöneticilerinden oluşan bir
heyet ziyaret etti. Ziyaretlerinde
merkezin ilham verici oldu-
ğunu, kendi ülkelerinde uy-
gulamak üzere örnek aldıkla-
rını ifade ettiler. Engelli birey-
lerin toplumsal yaşama aktif
katılımlarını sağlamak amacıyla

hayata geçirilen çalışmalarla
adından sıkça söz ettiren Bağ-
cılar Belediyesi Feyzullah Kı-
yıklık Engelliler Sarayı, Hır-
vatistan Ağır Engelliler Derneği,
aileleri, engelliler merkezi dok-
torları ile yöneticilerinden olu-
şan bir heyeti ağırladı. Ziyaret
sırasında sarayın modern ya-
pılandırması ve engelli dostu
olanakları detaylı bir şekilde
incelendi. Bağcılar Belediyesi
yetkilileri, heyete tesisin fiziksel
erişilebilirliği, sosyal etkinlikler
için sağladığı imkanlar ve en-

gelli bireylerin günlük yaşam-
larını kolaylaştırmaya yönelik
düzenlemeler hakkında bilgi
verdi. Misafirler, Türkiye’de
engellilere yönelik yapılan ça-
lışmaların etkileyici olduğunu,
engelli bireylerin topluma ka-
zandırılması adına örnek teşkil
ettiğini söyledi. Ayrıca, bele-
diyenin sunduğu entegre hiz-
met modelinin ilham verici ol-
duğunu belirten heyet, engelli
dostu bu politikaları kendi ül-
kelerinde uygulamak üzere ör-
nek aldıklarını ifade ettiler.

‘Bağcılar Engelliler Sarayı’ Hırvatistanlılara örnek oldu 

Sarıyer Belediyesi Çocuk
Gündüz Bakımevlerine yer-
leştirilecek öğrenciler, ilk
kez noter huzurunda yapılan
kura ile belirlendi. Sarıyer
Belediyesi ana hizmet binası
meclis toplantı salonunda
Beyoğlu 36. Noteri huzurunda ya-
pılan kura çekimi ile öğrenciler
Sarıyer Belediyesi Çocuk Gündüz
Bakımevinde eğitim olanağına ka-
vuştu.  Sarıyer Belediye Başkanı
Mustafa Oktay Aksu, belediyeye
yapılan yüzlerce başvuru dolayı-
sıyla adil bir seçim yöntemi olarak
noter huzurunda kura çekimi ya-
pılmasını uygun gördüklerini ifade
ederek, “Bugün buraya çocuk gün-
düz bakımevlerimize öğrencileri-
mizi yerleştirmek için toplandık.
Çok değerli noterimiz de burada.
Bu yöntemi seçmekteki amacımız
adil, eşit, hakkaniyetli bir seçim
yapabilmektir. Başvuru yaptığı hal-

de yerleşemeyen çocukların
velisi komşularımız üzülme-
sinler. Onlara da şunu söyle-
mek istiyorum; Belediyemizin
11 olan çocuk gündüz bakı-
mevleri sayısını artırmaya dö-
nük çalışmalarımızı aralıksız

sürdürüyoruz. Hedefimiz, sosyal
belediyecilik anlayışımız gereği,
eğitimde fırsat eşitliği hedefiyle
ihtiyaç duyan tüm komşularımıza
ulaşmaktır. Yeni eğitim dönemine
yetiştirmeye çalıştığımız Kireç-
burnu Çocuk Gündüz Bakımevi-
mizin çalışmaları devam ediyor.
Yine Kazım Karabekir Mahalle-
mizde bir kreş çalışmamız olacak.
Şimdiden tüm öğretmen, öğrenci
ve velilerimize başarılı bir eğitim
yılı diliyorum” dedi. Kura çekimi
kaydı Sarıyer Belediyesi web sitesi
ve sosyal medya hesaplarından
yayınlanacak olup, başvuranlar
sonuçları öğrenebilecekler.

İBB Orkestraları
'Semtimde Orkes-
tra' yaz konserleri-
ne başladı. Kentin

çeşitli sokak ve
meydanlarında
yaz boyunca de-
vam edecek olan
kopnserlerin ilki
Şile Kent Meyda-
nı'nda   verildi. 

Şile halkının
yoğun ilgi gös-
terdiği konser-
de unutulmaz
pop şarkıları-
nın hep birlik-
te her yaştan
mğüzikseverin
hep bir ağız-

dan söylemesiyle coşku ve
eğlence doruğa çıktı.   Konser
sonunda sahneye çıkarak va-
tandaşlara seslenen Şile Be-
lediye Başkanı Özgür Kaba-
dayı: “Öncelikle sanatçıları-
mızı tebrik ediyorum. Orkes-
tramız çok büyük bir alkışı
hak ediyor. Bugün aynı za-
manda denizcilik tarihimizin
en önemli günlerinden biri

olan Kabotaj Bayramı’nı kut-
lamak ve İBB Kent Orkestra-
sı’nın bu muhteşem perfor-
mansını dinlemek için bura-
daydık. Değerli misafirler, bu
özel günü kutlarken deniz şe-
hirlerimizi de rahmetle anıyor;
başta denizcilerimiz olmak
üzere tüm halkımızın Kabotaj
Bayramı’nı kutluyorum. Ül-
kemizi, onların izinde deniz-
cilik sektöründe daha da ile-
riye taşıma kararlılığımızı bir
kez daha vurgulamak istiyo-
rum.” dedi. Yazın coşkusunun
İstanbul’un her köşesini dol-
durduğu bu günlerde müziğin

evrensel dili ve ruhu besleyen
melodiler ile unutulmaz anlar
yaşatmış ve yatacak olan İBB
Kent Orkestralarını Şile’de
ağırlamaktan dolayı büyük
mutluluk ve onur duyduğunu
aktaran Başkan Özgür Kaba-
dayı; “Müziğin enerjisi ve
ritmi ile denizlerimizin öz-
gürlüğünü kutladığımız bu-
günde , İBB Kültür Sanat Dai-
re Başkanımız Sayın Tolga
Volkan Arslan’a, İBB Orkes-
tralar Müdürümüz Sayın
Ozan Bircan’a ve bu harika
geceye emeği geçen değerli
İBB Kent Orkestrası üyelerine

çok teşekkür ediyoruz. İyi ki
Şile’ye geldiler iyi ki konser
verdiler.” ifadelerini kullandı.
Toplumun her kesimi tara-
fından müziğin ulaşılabilir ol-
ması için çalışmalar yürüten
İstanbul Büyükşehir Belediyesi
Kültür Dairesi Başkanlığı’na
bağlı Orkestralar Müdürlüğü,
geçen yıl olduğu gibi bu yaz
da 'Semtimde Orkestra' konser
serisiyle İstanbul'un dört bir
yanında ücretsiz müzik şöleni
sunmayı sürdürüyor. Bu kap-
samda İBB Orkestraları Tem-
muz ayı programının ilk aya-
ğında Şile’de sahne aldı.

Gaziosmanpaşa’da
‘Gezici Kent
Lokantası’na
yoğun ilgi
UFUK AKYILDIZ
Gaziosmanpaşa'da sağlıklı, lez-
zetli ve uygun fiyatlı yemek
hizmeti sunan Gezici Kent Lo-
kantası hizmete açıldı. Belediye
Başkanı Hakan Bahçetepe’nin
talimatıyla hayata geçen projeye
özellikle öğrenciler ve dar gelirli
vatandaşlar yoğun ilgi gösterdi.
Mobil olarak hizmet veren kent
lokantasının ilk durağı Küçük-
köy Meydanı’ndaki saat kulesi
önü oldu. İstanbul Büyükşehir
Belediyesi (İBB) Kent Lokanta-
larındaki menü ve ücret tarife-
sini uygulayan gezici kent lo-
kantasına ilk gün vatandaşlar
yoğun ilgi gösterdi. Hijyenik
mutfaklarda deneyimli aşçılar
tarafından hazırlanan ve dört
çeşitten oluşan menü, 40 liradan
servis edildi. 
“Ucuz yemek yiyoruz,
piyasada çok pahalı"

Hizmetten memnun olduk-
larını söyleyen vatandaşlar,
“Ucuz yemek yiyoruz. Piyasada
yemekler çok pahalı. Bu hiz-
metten çok memnunuz. Bele-
diye Başkanımız Sayın Hakan
Bahçetepe’ye ve belediyemize
teşekkür ederiz, böyle bir hiz-
meti bizle buluşturduğu için”
ifadelerini kullandı. 
Sosyal medyadan
takip edilebilecek

Özellikle dar gelirli vatandaş-
lara ve öğrencilere büyük ko-
laylık sağlayan Gezici Kent Lo-
kantası, ilerleyen günlerde il-
çenin farklı noktalarında hizmet
vermeye devam edecek. Gazi-
osmanpaşa’nın dört bir yanın-
daki vatandaşlar, kendilerine en
yakın noktada bu hizmetten fay-
dalanabilecek. Gaziosmanpaşa-
lılar, gezici kent lokantasının
yeni duraklarını Gaziosmanpaşa
Belediyesinin sosyal medya he-
saplarından takip edebilecek.

eylikdüzü
Belediyesi
T e m m u z

Ayı Meclis Toplantısı, Be-
lediye Meclis Salonu’nda
gerçekleşti. Açılış konuş-
masına Haziran ayında
şehit olan askerleri rah-
met ve minnetle anarak baş-
layan Beylikdüzü Belediye Baş-
kanı Mehmet Murat Çalık,
temmuz ayındaki önemli gün
ve haftalara da değindi. Ko-
nuşmasında Beylikdüzü için
uluslararası anlamda çok kıy-
metli bir adım attıklarını vur-
gulayan Başkan Çalık, “Bey-
likdüzü’nü ve ülkemizi gele-
ceğe taşıyacak, uluslararası
arenada güçlendirecek Bei-

jing-Daxing Havalimanı
Kenti ve Beylikdüzü ara-
sında “Kardeş Şehir” pro-
tokolü imza ve iş birliği
töreni gerçekleştirdik.
Teknoloji transferi, kül-
türel alışveriş ve ekono-
mik iş birliklerimizin te-

melini oluşturacak bu anlaş-
mada emeği geçen herkese
yürekten teşekkür ediyorum.
Ülkemiz adına gurur verici bir
iş birliği oldu” şeklinde ko-
nuştu.
“450 bin paketi
çocuklara ulaştırdık”

Konuşmasının devamında
Beylikdüzü Belediyesi’nin
Türkiye örnek olan Beslenme

Saati Uygulaması hakkında
da bilgiler veren Belediye
Başkanı Mehmet Murat Çalık,
“Okulların kapanmasıyla bir-
likte Beslenme Saati Uygu-
lamamıza eylül ayına kadar
ara veriyoruz. Beslenme Saati
hem çok gurur duyduğumuz
hem de içimizi kanatan bir
meseledir. Uygulamadan fay-
dalanan çocuklarımızın sa-
yısının artmasından asla gu-
rur duymuyoruz. Bunun ak-
sine sayının azalmasından
mutlu olduğumuz bir işi ya-
pıyoruz. Bugüne kadar 450
bin paketi çocuklara ulaştır-
dık ve yaklaşık 45 milyon
TL’lik bir sosyal destek sağ-
ladık. Okulların açılmasıyla

birlikte uygulamamız kaldığı
yerden devam edecek. Dur-
masına, aksamasına asla mü-
saade etmeyeceğim.  Beylik-
düzü’nde hiçbir çocuğun ka-
deri yoksulluk olmayacak.
Türkiye’de çocukların yüzde
12’sinin yetersiz beslendiğini,
beslenme çantaları bomboş
okula giden çocukların ya-
şadığı hayal kırıklığını ve is-
yanını unutmamalıyız” ifa-
delerini kullandı.
Her mahalleye 
bir kreş hedefi

Meclis konuşmasında Bey-
likdüzü’nde her mahalleye bir
kreş hedefiyle yola çıktıklarını
da dile getiren Başkan Çalık,

“Kadınların sırtındaki bakım
yükünü azaltmak ve çocukla-
rımıza eğitimde fırsat eşitliği
sağlamak için yola çıktık. “Yu-
vamız Beylikdüzü” çatısı al-
tında Mutlu Çocuk Merkezi-
mizi tamamladık. Çocukları-
mıza yatırım, geleceğimize ya-
tırım demek ve bu bilinçle
Beylikdüzü, önce çocuklarımız
için nefes olsun istiyoruz. He-
defimiz, çocuk dostu bir kent
olmak. Çocukların mutluluk-
larını, gözlerindeki pırıltıyı
gördükçe ne kadar doğru bir
iş yaptığımızı görmüş oluyo-
ruz” dedi. Beylikdüzü Beledi-
yesi Meclisi bir aylık tatilin
ardından çalışmalarına Eylül
ayında yeniden başlayacak.

B

Beylikdüzü Belediyesi, Belediye
Başkanı Mehmet Murat Çalık
temmuz ayı meclis toplantısın-
da yaptığı konuşmada Beylikdü-
zü’nde 450 bin paketinin çocuk-
lara ulaştırdıklarını dile getirdi.
Ayrıca Çalık " Bu uygulama ile
45 milyon TL’lik bir sosyal des-
tek sağladık. Okulların açılma-
sıyla birlikte uygulamamız kal-
dığı yerden devam edecek" dedi.

Beslenme saati uygulaması
ile 450 bin çocuğa destek

‘Semtimde Orkestra’ konser serisinin ilki Şile’de başladı

MUSTAFA
ŞAHİN

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

HAVVA 
İNCECİK

Sarıyer Çocuk Gündüz Bakımevi’ne noter huzurunda yerleştirme

05İTTİFAK04.qxp_Layout 1  4.07.2024  15:09  Page 1



5İttifak CUMA
5 TEMMUZ 2024Ekonomi  

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

CMB Haziran Ayı
Fiyat Gelişmeleri
Raporu'na göre,

hizmet grubunda aylık fiyat artışı,
önceki aya oranla zayıflamakla
beraber görece yüksek seyrini
korudu. Yıllık enflasyon, hizmet
grubunda sınırlı olmak üzere,
tüm gruplarda geriledi. Aylık
fiyat artışı kira ve lokanta-otel
alt gruplarında yavaşlarken, ulaş-
tırma ve haberleşme hizmetle-
rinde güçlendi. Dayanıklı mal fi-
yatları döviz kurundaki ılımlı se-
yir, iç talep gelişmeleri ve oto-
mobilde gerçekleşen indirim kam-
panyalarına bağlı olarak uzun
bir aranın ardından haziran ayın-
da geriledi. Gıda grubunda aylık
fiyat artışı bir önceki aya yakın
gerçekleşti. Bu dönemde, işlenmiş
gıda alt grubunda ekmek ve ta-
hıllar fiyat artışı ile öne çıkan
kalem oldu. İşlenmemiş gıda alt
grubunda ise mevsimsellikten
arındırılmış veriler, taze meyve
ve sebze fiyatlarının önemli öl-
çüde yükseldiğine işaret etti. Öte
yandan, son aylarda belirgin bir
artış eğilimi sergileyen kırmızı
et fiyatları haziran ayında azaldı.
Enerji grubundaki fiyat artışında
ise akaryakıttaki indirimlere kar-

şın şebeke suyu fiyatları belirleyici
oldu. Üretici fiyatları aylık artışı
zayıflamaya devam ederken, yıllık
üretici enflasyonu yüksek bazın
da etkisiyle önemli ölçüde geri-
ledi. Bu görünüm altında, mev-
simsellikten arındırılmış verilerle,
B ve C göstergelerinin aylık artış
oranları zayıfladı ve göstergelerin
yıllık enflasyonları geriledi. Buna
göre, B endeksinin yıllık değişim
oranı 2,59 puan azalarak yüzde
70,40 olurken, C endeksinin yıllık
değişim oranı 3,57 puan düşüşle
yüzde 71,41 olarak gerçekleşti.

Yıllık tüketici enflasyonunda
geçen aya kıyasla gerçekleşen
düşüşe katkılar incelendiğinde,
temel mal, gıda, alkol-tütün-
altın, enerji ve hizmet gruplarının
katkıları haziran ayında sırasıyla
1,72, 0,75, 0,52, 0,47 ve 0,39
puan azaldı. Mevsimsellikten
arındırılmış verilerde, TÜFE ile
B ve C göstergelerinin aylık ar-
tışları bir önceki aya kıyasla ge-
riledi. Yavaşlama B endeksini
oluşturan grupların geneline ya-
yılırken, temel mal grubunda
daha belirgin oldu. Öte yandan
hizmet fiyatları haziran ayında
yüzde 3,31 artarken, grup yıllık
enflasyonu 0,66 puan gerileyerek

yüzde 95,27 olarak gerçekleşti.
Rapora göre, yıllık enflasyon
ulaştırma ve haberleşme hizmet-
lerinde yükselirken, diğer alt
gruplarda azaldı. Aylık bazda
fiyat artışları, kira ve lokanta-
otel alt gruplarında zayıflarken,
ulaştırma ve haberleşme hizmet-
lerinde güç kazandı. Haziran
ayında kirada aylık artış yüzde
5,09’a gerilerken, yıllık enflasyon
1,50 puan düşüşle yüzde 123,64
olarak gerçekleşti. Gıda fiyatla-
rındaki artışın son dönemde kıs-
men zayıflamasıyla birlikte, lo-
kanta-otel alt grubu aylık en-
flasyonu yüzde 3,09 ile bir önceki
aya kıyasla azaldı.

Diğer hizmetler alt grubunda,
eğitim hizmetleri görece yüksek
fiyat artışıyla, bakım ve onarım
ile sigorta hizmetleri ise fiyat
düşüşleriyle öne çıkan kalemler
oldu. Diğer taraftan, ulaştırma
hizmetlerinde fiyat artışı (yüzde
4,53) bayramın da etkisiyle ha-
ziran ayında güç kazanırken,
böylelikle yıllık enflasyon 4,44
puan yükselerek yüzde 103,54
seviyesine ulaştı. Alt grup aylık
enflasyonunda, kara yolu ile yüz-
de 12,71 olan şehirlerarası yolcu
taşımacılığının yanı sıra şehir içi

yolcu taşımacılığı tarifelerindeki
artışlar belirleyici oldu. Haber-
leşme hizmetleri fiyatları yüzde
4,20 yükselirken, cep telefonu
ve internet ücretlerinin yanı sıra
posta hizmetleri fiyatındaki be-
lirgin artış dikkati çekti.

Haziran ayında, temel mal
grubu yıllık enflasyonu 5,89 pu-
anlık düşüşle yüzde 50,62 sevi-
yesinde gerçekleşti. Dayanıklı
mallar (altın hariç) fiyatları son
dönemde döviz kurundaki ılımlı
seyir ve iç talepteki görünümün
yansımalarıyla 2021 yılı ağustos
ayından bu yana ilk defa düşüş
(yüzde 0,50) gösterirken, grup
yıllık enflasyonu 10,54 puanlık
düşüşle yüzde 46,89 oldu. Bu
dönemde, fiyatlar mobilyada yüz-
de 1,95 ve beyaz eşyada yüzde
1,30 artarken, otomobil yüzde
0,92 ile beyaz eşya dışında kalan
elektrikli ve elektriksiz ev aletle-
rinde yüzde 1,99 geriledi. Giyim
ve ayakkabı grubu fiyatları son
yıllardaki tarihsel eğiliminin ak-
sine yüzde 0,68 ile sınırlı bir
oranda düşerken, alt grup yıllık
enflasyonu 3,03 puan azalarak
yüzde 46,87 olarak gerçekleşti.
Diğer temel mallar alt grubu
fiyat artışı ise yüzde 1,70 ile ya-

vaşlama eğilimini sürdürdü. Ener-
ji fiyatları haziran ayında yüzde
1,43 artarken, grup yıllık enflas-
yonu 5,10 puan düşerek yüzde
84,58 oldu. Uluslararası işlenmiş
petrol ürünleri fiyatlarındaki ge-
lişmelerle akaryakıt fiyatları yüzde
2,32 geriledi. Tüp gaz fiyatları
ise yüzde 1,10 azalış kaydetti.
Büyük ölçüde İstanbul ilindeki
gelişmelere istinaden şebeke suyu
fiyatlarında kaydedilen yüzde
12,69'luk aylık artış enerji en-
flasyonunun ana belirleyicisi oldu.
Gıda ve alkolsüz içecekler grubu
fiyatları haziran ayında yüzde
1,78 artarken, yıllık enflasyon
2,06 puan düşerek yüzde 68,08
oldu. Yıllık enflasyon işlenmemiş
gıdada 6,03 puan gerilerken, iş-
lenmiş gıdada ise 1,39 puan artış
kaydetti. Rapora göre, mevsim-
sellikten arındırılmış verilerle,
sebze fiyatlarında daha belirgin
olmak üzere taze meyve sebze
fiyatları haziran ayında yüksek
bir artış kaydetti. Diğer işlenme-
miş gıda grubunda, kırmızı et fi-
yatlarında süregelen artışların
yerini düşüşe bıraktığı izlenirken,
benzer şekilde kümes hayvanları
eti fiyatları da bu dönemde ge-
riledi. lİSTANBUL-AA

4. Altın Konteyner
İhracat Ödülleri için
başvurular başladı
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Emtia piyasası yılın ilk yarısında zirvelere
oynarken, tarım grubunda yön arayışı görüldü
Fed'in eylülde faiz indirimine gi-
debileceğine yönelik beklentilerden
kaynaklanan olumlu fiyatlamaların
yanında jeopolitik riskler, ABD'nin
yaptırım kararları ve hava koşulla-
rının etkisiyle zirveler öne çıkarken,
tarım grubunda yön arayışı görüldü.
Emtia piyasasında, ocak-haziran
döneminde yükseliş eğilimi hakim
oldu. Fed'in eylülde faiz indirimine
gidebileceğine yönelik beklentiler-
den kaynaklanan olumlu fiyatla-
malar ve arz endişeleriyle yılın ilk
yarısında emtia piyasasında genel
yukarı yönlü bir seyir görüldü.
ABD'nin yaptırım kararları ve Çin'in
ekonomisini güçlendirmek için attığı
adımlar, ABD'nin Çin'e yönelik yap-
tırım kararlarına Çin'den de misil-
leme gelebileceğine ilişkin öngörüler
ile küresel çapta hava durumu
olaylarının sebep olduğu üretime
yönelik endişeler emtia piyasasın-
daki yükselişi etkileyen önemli fak-
törler arasında yer aldı. Böylece
emtia piyasasında ocak-haziran dö-
neminde zirveler öne çıktı. Yılın
ilk yarısında, ons bazında altın yüz-
de 12,8, gümüş yüzde 22,5, platin
yüzde 0,6 değer kazanırken, pa-
ladyum yüzde 11,2 değer kaybetti.

Bu dönemde, altının ons fiyatı 2
bin 450,10 dolarla tarihi zirveyi
görürken, gümüşün ons fiyatı ise
32,51 dolarla Aralık 2012'den bu
yana en yüksek seviyeyi test etti.
Altın fiyatları, Orta Doğu'daki ger-
ginlikten dolayı yatırımcıların "gü-
venli limana" yönelmesi nedeniyle
yükseldi. Merkez bankalarının de-
vam eden altın alımları da altının
ons fiyatını destekleyen önemli bir
faktör olarak öne çıktı. Analistler,
jeopolitik ve ekonomik belirsizliğe
karşı korunmak için Çin başta
olmak üzere Asya'da altına talebin
arttığını dile getirdi. Bölgede, gay-
rimenkul ve hisse senedi gibi diğer
yatırım seçeneklerine güvenin azal-
ması da altının tercih edilmesine
neden oldu. Küresel çapta maden-
lerde gümüş üretiminin yavaşlaması
ve endüstriyel alanda talebin art-
masıyla bu ürünün fiyatı yükseldi.
ABD'de enflasyonun beklentilerin
altında gerçekleşmesi de altın ve
gümüş fiyatlarının yükselmesine
neden olan önemli bir unsur olarak
öne çıktı. Platinde ise bu yıl küresel
çapta açık olacağına yönelik ön-
görüler, fiyatların yükselmesine ne-
den oldu.  lİSTANBUL-AA

Konya’da ekmeklik buğday çeşidi
“İkonya” verimiyle öne çıkıyor
Konya Tarım ve Orman Mü-
dürlüğü ile Bahri Dağdaş Ulus-
lararası Tarımsal Araştırma Ens-
titüsünün yerli tohumların yay-
gınlaştırılması amacıyla yürüt-
tüğü çalışmalarda ıslah edilen
"İkonya" adlı ekmeklik buğday
çeşidi verimiyle öne çıkıyor.
Tohum üretimiyle ülkede ilk
sırada yer alan Konya'da, Tarım
ve Orman Bakanlığına bağlı
araştırma enstitüleri ve özel
sektör kuruluşlarının çabala-
rıyla yerli ve milli çeşitlerin ıs-
lahı ile sahada ekiliş oranları
da artıyor. Konya Tarım ve Or-
man Müdürlüğü ve Bahri Dağ-
daş Uluslararası Tarımsal Araş-
tırma Enstitüsünün ortaklaşa
yürüttüğü proje kapsamında
ıslah çalışması yapılan, "İkonya"
adlı ekmeklik buğday çeşidinin
hasadı gerçekleştirildi. "İkonya",
Altınekin'in Akköy Mahalle-
si'nde verim ve kalitesiyle çift-
çiyi sevindirdi. Bahri Dağdaş
Uluslararası Tarımsal Araştırma
Enstitüsü Müdür Yardımcısı Bi-
rol Ercan, AA muhabirine, mer-
kezde yürüttükleri ıslah çalış-
malarında çeşitlerin veriminde

ortalamanın üzerine çıkmayı
amaçladıklarını söyledi. Buğday
ve arpada tescilli ürünlerin ge-
liştirildiğini vurgulayan Ercan,
şöyle konuştu: "Alveograf enerji
değeri (buğday unu kalite de-
ğeri) un sanayicisinin kalite
kriteri olarak benimsediği bir
değer. Islah stratejimizde ve-
rimleri artırırken kaliteyi de
mümkün olan en üst düzeye
taşımayı amaçlıyoruz. Türki-
ye'de ekimi yaygın olan bir çe-
şidin alveograf değeri 100'ler-
deyse İkonya'nın 280'lere çıkı-
yor. Yüzde 200-250 civarında
kalitede artış sağladık. Sulu
alanlarda dekarda 600 ila 900
kilogram arasında verim değeri
var. Yeni geliştirilen hububat
çeşitleri, soğuk veya zararlıla-
rından etkilenmeden, geniş
ekolojilerde rahatlıkla üretile-
bilen çeşitler olarak tescil edildi.
Artık tohum ithal eden bir ülke
değiliz. Devletimizin verdiği
desteklerle çok ciddi tohum
üretimi yapan hatta bunu ihraç
eden bir ülkeyiz. Çok ciddi to-
humculuğumuz gelişti ve bu
devam ediyor." lKONYA-AA

Un ihracatı yılın ilk
yarısında yüzde 15 arttı
Türkiye'nin un ihracatı ilk 6
ayda geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 15 artarak
1 milyon 800 bin ton düze-
yinde gerçekleşti. Uluslararası
Un Sanayicileri ve Hububat-
çılar Birliği (IAOM) açıkla-
masına göre, un sektörü yılın
ilk yarısını başarıyla tamam-
ladı. Sektörün ihracatı, ilk 6
ayda geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 15 artarak
1 milyon 800 bin ton düze-
yinde oldu. Sektör, söz ko-
nusu dönemde 680 milyon
dolar gelir elde ederken, en
çok ihracatı, Irak, Cibuti ve
Suriye'ye yaptı. "2024'e de
iyi bir giriş yaptık"

Açıklamada konuya ilişkin
değerlendirmesine yer verilen
IAOM Avrasya Başkanı Eren
Günhan Ulusoy, "2023 yılında
3 milyon 663 bin ton ihracatla
rekoru tazeledik. 2023 ihracat
anlamında güzel bir yıl olarak
kayıtlara geçti. 2024'e de iyi
bir giriş yaptık. İlk aylarda

ihracattaki yükselişimiz yılın
yarısına da yansıdı." ifadele-
rini kullandı. İhracatta yeni-
den dünya şampiyonluğu için
önemli yol kat ettiklerini be-
lirten Ulusoy, "Yılı 4 milyon
ton un ihracatına karşılık yak-
laşık 1 milyar 500 milyon
dolar gelirle kapatmayı he-
defliyoruz. İlk 6 ayda ihracat
yaptığımız ülkelere baktığımız
zaman Irak, Cibuti ve Suriye
pazarları ön plana çıkıyor."
açıklamasında bulundu. İh-
racat pazarları göz önüne
alındığında geçen yılın aynı
dönemine göre Sudan'a ih-
racatın yüzde 355, Cibuti'ye
yüzde 323, Mısır'a yüzde 291
ve Endonezya'ya da yüzde
105 arttığını aktaran Ulusoy,
Türkiye'nin geçen yıl buğday
üretiminde son 7 yılın reko-
runu kırıp 22 milyon ton üre-
tim elde ettiğini, bu sezon
da 21 milyon ton buğday
üretiminin gerçekleşeceğini
ifade etti. lİSTANBUL-AA
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Genç MÜSİAD tarafından bu yıl dör-
düncüsü gerçekleşecek Altın Konteyner
İhracat Ödülleri için son başvuru
tarihi 20 Temmuz olarak belirlendi.
Dernekten yapılan açıklamaya göre
Genç Müstakil Sanayici ve İşadamları
Derneği (MÜSİAD), ülke ekonomisine
ihracat yaparak katkı sunan gençlerin
sayısını artırmak ve gençlerin ihracata
daha fazla teşvik edilmesi amacıyla
"Altın Konteyner İhracat Ödülleri” tö-
renini düzenliyor. Bu yıl ağustos so-
nunda dördüncü kez gerçekleştirilecek
törende, ihracat yaparak hem sektörde
hem de kendi alanında uzmanlaşmış
gençlere 15 farklı kategoride ödül
verilecek. Yeni kategorilerin eklendiği
ödüllerde ilk kez hizmet ihracatı ve
parlayan teknoloji alanlarında da en
iyiler belirlenecek. Açıklamada gö-
rüşlerine yer verilen Genç MÜSİAD
Başkanı Cahit Ertemel, törenin genç
ihracatçıları teşvik ettiğini ve başarıların
ödüllendirildiğini ifade etti. Altın Kon-
teyner İhracat Ödülleri için geri sayımı
başlattıklarına işaret eden Ertemel,
şu bilgileri paylaştı: "Ağustos ayının
sonunda gerçekleştireceğimiz 35 ya-
şının altındaki genç ihracatçılara yö-
nelik olan bu ödül töreni, alanında
tek olma kimliğini sürdürüyor. Geçti-
ğimiz yıl Ticaret Bakanımız Prof. Dr.
Ömer Bolat’ın katılımlarıyla gerçek-
leştirdiğimiz ödül törenimizde 13
farklı kategoride ödüller vermiştik.
Bu yıl da inşallah 15 farklı kategoride
çok önemli projelere ödüller verece-
ğiz.” Ertemel, Genç MÜSİAD’a üyelik
şartının aranmadığına dikkati çekerek
ülke ticaretine katkı sağlayan gençleri
ödüllendirmeyi hedeflediklerini ak-
tardı. Tüm genç ihracatçıları ödüllere
başvurmaya davet eden Ertemel, "Altın
Konteyner İhracat Ödülleri ile genç
ihracatçılarımızı tanımak, gençlerin
ihracat potansiyelini ortaya çıkarmak
ve onları daha da cesaretlendirmek,
“marifet iltifata tabidir” düsturuyla
başarıyı takdir etmek ve onları tanıt-
mak istiyoruz.” değerlendirmesinde
bulundu. lİSTANBUL-AA

Türkiye Cumhuriyet Merkez
Bankası (TCMB), haziranda yıl-
lık enflasyonun hizmet grubun-
da sınırlı olmak üzere tüm grup-

larda gerilediğini bildirdi.

Merkez Bankası: Yıllık enflasyon, hizmet grubunda
sınırlı olmak üzere tüm gruplarda geriledi
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Togg, yılın ilk yarısında elektrikli
otomobil pazarının lideri oldu
Togg, Türkiye elektrikli otomobil pa-
zarında yılın ilk yarısında gerçekleş-
tirdiği 13 bin 21 adet satış ve yüzde
36,53 pazar payıyla marka sırala-
masına ilk sırada yer aldı. AA mu-
habirinin Otomotiv Distribütörleri
ve Mobilite Derneği (ODMD) veri-
lerinden derlediği bilgilere göre, Tür-
kiye otomobil ve hafif ticari araç sa-
tışları, yılın ilk yarısında bir önceki
yılın aynı dönemine göre yüzde 3,7
artarak 577 bin 981 adet oldu. Oto-
mobil satışları, söz konusu dönemde
geçen yılın aynı dönemine göre yüzde
7,3 artarak 462 bin 955'e çıkarken,
hafif ticari araç satışları ise yüzde
8,7 azalarak 115 bin 26'ya geriledi.
Ocak-haziran döneminde, "tam elek-
trikli" otomobil satış sayısı yüzde
223,1 artışla 35 bin 636 oldu. Tam
elektrikli otomobillerin toplam satışlar
içindeki payı geçen yılın aynı ayına
kıyasla yüzde 2,6'dan yüzde 7,7'ye,
hibrit otomobillerin payı ise yüzde
10,3'ten yüzde 14'e yükseldi. "Tam
elektrikli", "uzatılmış menzil elektrikli"
ve "hibrit" araçlar ele alındığında,

toplam pazarın yüzde 22,5'inin, içinde
elektrikli motor da bulunan araçlar-
dan oluştuğu görüldü. ODMD veri-
lerine göre, elektrikli otomobil mar-
kaları arasında yükselişi devam eden
Togg, yılın ilk yarısında da pazar li-
derliğini sürdürdü. Togg, yılın ilk 6
aylık döneminde 13 bin 21 adetlik
satışla en yakın rakibine 9 bin 213
adet fark attı. Bu dönemde Togg'un
elektrikli otomobil pazar payı yüzde
36,53 olarak kayıtlara geçti. Geçen
yılın ocak-haziran döneminde 808
adet Togg T10X satışı gerçekleşmişti.
Elektrikli otomobil pazarına marka
bazlı bakıldığında ocak-haziran dö-
neminde Togg'un ardından satışlarda
3 bin 808 adetle BMW ve 3 bin 82
adetle de Tesla sıralandı. KG Mobility
(SsangYong) 2 bin 522 adetle dör-
düncü ve 1925 adetle Mercedes-
Benz beşinci olarak sıralandı. Model
bazlı ele alındığında ise söz konusu
dönemde satış sıralaması, Togg T10X,
Tesla Model Y, KG Mobility Torres,
BMW 5 Serisi ve BMW X1 şeklinde
gerçekleşti. lİSTANBUL-AA
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Son yıllarda 3 kıtada birçok ülkeye
gelinlik ihracatını artıran Türkiye,
Amerika'dan Orta Asya'ya kadar
geniş bir coğrafyada tasarımı ve
kalitesiyle de adından söz ettiriyor.
AA muhabirinin, Türkiye İstatistik
Kurumundan (TÜİK) yaptığı der-
lemeye göre, Türkiye'nin 2021
yılından bu yana gelinlik ihraca-
tındaki artış dikkati çekiyor. Tür-
kiye'nin özellikle Avrupa, Asya
ve Afrika kıtasındaki birçok ülkeye
gelinlik ihracatı söz konusu dö-
nemden bu yana yükseliş gösterdi.

Türkiye'den geçen yıl yapılan ge-
linlik ihracatı bir önceki yıla göre
yüzde 35,7 artarak 3 milyon 694
bin 401 dolar oldu. Adet bazında
bakıldığında 2023'te 23 bin 380
gelinlik ihracat edildi. Aynı dö-
nemde en fazla ihracat 7 bin 836
adetle Almanya'ya yapıldı. Bunu
sırasıyla 2 bin 82 adetle Suudi
Arabistan, 1782 adetle Irak, 1437
adetle Avusturya, 1024 adetle İs-
veç izledi. Bu yılın ocak-mayıs
döneminde ise 1 milyon 468 bin
436 dolarlık ihracat gerçekleşti.

Türkiye bu dönemde 11 bin 898
adet dış satım yaptı. Ocak- Mayıs
2024'te en fazla gelinlik ihracatı
2 bin 901 adetle Almanya'ya ya-
pıldı. Bunu 1450 adetle Irak,
1365 adetle Danimarka, 1340
adetle ABD ve 942 adetle Avus-
turya izledi. Türkiye'nin 2022'de
gelinlik ihracatı 2 milyon 722
bin 240 dolar olarak kayıtlara
geçti. Bu dönemde 52 bin 850
adet dış satım gerçekleşirken,
en fazla ihracat 22 bin 130
adetle Birleşik Krallık'a yapıldı.

Bunu 12 bin 129 adetle Alman-
ya, 3 bin 868 adetle Yemen, 2
bin 588 adetle Kırgızistan, 1826
adetle Irak izledi. Türkiye,
2021'de 2 milyon 362 bin 715
dolarlık gelinlik ihracatı gerçek-
leştirdi. Aynı dönemde 43 bin
789 adet gelinlik ihraç edilirken,
en çok ihracat 8 bin 635 adetle
Irak'a, 7 bin 607 adetle Tunus'a,
6 bin 813 adetle Almanya'ya, 5
bin 168 adetle Polonya'ya, 2 bin
881 adetle Birleşik Krallık'a ya-
pıldı. lANKARA-AA
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Ticaret Bakanı Ömer Bolat, "Koo-
peratifler, mal alımlarında 400 bin
lira, hizmet alımlarında 60 bin lira,
nitelikli personel istihdamlarında
bir personel için yıllık 204 bin liraya
kadar hibe desteğinden faydalana-
bilecek." ifadesini kullandı. Bolat,
sosyal medya hesabından yaptığı
paylaşımda, Bakanlık olarak KOOP-
DES çerçevesinde kooperatiflere,
proje bazında, nakdi destekler sağ-
lamaya devam ettiklerini bildirdi.
Bu kapsamda 2024 yılı ikinci çağrı
dönemini kooperatiflerin başvuru-
larına açtıklarına işaret eden Bolat,
"Kooperatiflerimiz mal alımlarında
400 bin liraya, hizmet alımlarında
60 bin liraya, nitelikli personel is-
tihdamlarında 1 personel için yıllık
204 bin liraya, 2 personel içinse
yıllık 408 bin liraya kadar hibe des-
teklerimizden faydalanabilecektir."
bilgisini paylaştı. Bolat, Bakanlığın
görev alanındaki tüm kooperatifler
ve üst kuruluşlara açık olan program
kapsamındaki proje başvurularının
31 Temmuz'a kadar ticaret il mü-
dürlüklerine yapılabileceğini belirtti.
Program çerçevesinde geçen yılın
sonuna kadar kadın kooperatifleri
özelinde destek sağlandığını, 2020-
2023 döneminde 628 kooperatifin
663 projesi için 76 milyon lira
destek verilmesinin kararlaştırıldığını
bildiren Bolat, "2024 yılı ilk çağrı
döneminde ise 89 kooperatifin 97
projesi için 20,5 milyon lira destek
sağlanmasına karar verilmiştir." ifa-
desini kullandı. Bolat, hibe verilecek
kooperatiflere ilişkin şunları kay-
detti: "Ortaklarının çoğunluğunu
kadınların oluşturduğu ve kadın
emeğini değerlendirme amacı gü-
den, ortaklarının çoğunluğunu genç-
lerin ve engellilerin oluşturduğu,
üretim ve pazarlama faaliyetinde
bulunan kooperatiflerle tarım satış,
sanat, yenilikçilik alanında faaliyet
gösteren kooperatiflerle bunların
üst kuruluşlarının başvuruları için
öncelikli olarak hibe destekleri sağ-
lanacaktır. Kooperatiflerimize hayırlı
olsun." lANKARA-AA

Ticaret Bakanı Bolat
KOOP-DES 2024 yılı
ikinci çağrı döneminin
başladığını bildirdi

Pestilin Giresun fındığı ile buluştuğu
lezzetler yurt içi ve dışında talep görüyor
Şebinkarahisar ilçesinde pestil,
köme, fındık ezmeli sarma pestil,
ballı fındık ezmeli sarma pestil
gibi ürünlerin imalatını yapan
işletmelerin sayısı yaklaşık 15
yılda 2'den 10'a çıktı. İşletmelerin,
çoğu kadın olan çalışanlarının
sayısı ise 300'ü geçti. İlçe eko-
nomisine ve istihdamına önemli
getirisi olan ürünler, yaklaşık 3
yıldır ihraç ediliyor. Üretimin ar-
tırılması için işletmelere devlet
desteği de sağlandı. Tarım ve
Kırsal Kalkınmayı Destekleme
Kurumu (TKDK) İl Koordinatör-
lüğünce yatırım tutarı 20 milyon
836 bin lira olan 3 projeye 10
milyon 418 bin lira destek verildi.
Öte yandan ilçede pestil için kul-
lanılacak yeni sezon dut hasadı
devam ediyor. Hasat edilen dutlar
kaynatılarak yıl boyunca üre-
timde kullanılacak pestil haline
getiriliyor. Yöredeki dutlar ve
Giresun kalite fındık ile üretilen
ürünler, lezzeti ile ön plana çıkı-
yor. Şebinkarahisar Belediye Baş-
kanı Ömer Şentürk, AA muha-
birine, yurt içinde Şebinkarahi-

sar'da üretilen ürünlerin yaygın
olduğunu söyledi. İlçenin en çok
ekonomik değere sahip işletme-
lerinin pestil ve köme üzerine
olduğunu belirten Şentürk, yurt
dışına ürün gönderilmesinin de
Şebinkarahisar ekonomisi için
önemli olduğunu kaydetti. Yak-
laşık 15 yıldır imalat yapan ve
30 kişilik istihdam sağlayan iş-
letmenin sahibi Dursun Aygün,
pestil ve pekmezin uzun yıllardır
ilçede üretildiğine dikkati çekti.
Bu talep karşısında yeni ürünler
ile kendilerini geliştirdiklerini
ifade eden Aygün, sözlerini şöyle
sürdürdü: "Pestil ve köme deni-
lince Türkiye'de ilk akla gelen
yer artık Şebinkarahisar oldu.
Geçmişte sadece ilçede sattığımız
ürünü şu anda yurt içinde ve
yurt dışında satıyoruz. Almanya,
Hollanda, Kuzey Kıbrıs Türk
Cumhuriyeti'ne ürün gönderi-
yoruz. İlk başlarda 1 ve 2 tonluk
ürün talebiyle başladık, sonra
devam ettik. İnşallah ihracat ge-
lişir, bunun mücadelesini veri-
yoruz." lGİRESUN-AA

Doğu Karadeniz’den 6 ayda yaklaşık
793,5 milyon dolarlık ihracat yapıldı
Trabzon, Rize, Artvin ve Gü-
müşhane'den 2024'ün ocak-
haziran döneminde yapılan
ihracat tutarı 793 milyon 472
bin 839 dolar oldu. Doğu Ka-
radeniz İhracatçılar Birliği Yö-
netim Kurulu Başkanı Saffet
Kalyoncu, yaptığı yazılı açık-
lamada, yılın 6 ayında Trab-
zon'dan 612 milyon 571 bin
550, Rize'den 103 milyon 557
bin 591, Artvin'den 44 milyon
586 bin 795, Gümüşhane'den
32 milyon 756 bin 903 dolarlık
ihracat gerçekleştirildiğini be-
lirtti. Söz konusu dönemde
bölgeden en fazla ihracat ya-
pılan sektörün 373 milyon
168 bin 519 dolarla fındık ol-
duğuna işaret eden Kalyoncu,
fındık sektörünü sırasıyla 111
milyon 856 bin 62 dolarla su
ürünleri ve hayvancılık ma-
mulleri, 97 milyon 975 bin
655 dolarla yaş meyve sebze,
83 milyon 781 bin 625 dolarla

maden ve metaller, 18 milyon
788 bin 276 dolarla kimyevi
maddeler ve mamullerinin iz-
lediğini aktardı. Kalyoncu, böl-
geden yılın ilk 6 ayında 132
ülkeye ihracat yapıldığını ifade
ederek, en fazla ihracat ya-
pılan 5 ülkenin sırasıyla Rus-
ya Federasyonu, İtalya, Gür-
cistan, Almanya ve Çin Halk
Cumhuriyeti olduğunu kay-
detti. Japonya, Tunus, Güney
Kore Cumhuriyeti, Tacikistan,
Panama, Moğolistan, Leton-
ya, Komor Adaları ve İzlan-
da'ya ihracatta önemli artış
yaşandığına dikkati çeken
Kalyoncu, geçen senenin aynı
döneminden farklı olarak
Venezuela, Sri Lanka, Mau-
ritius, Filistin, Nijer, Palau,
Bahamalar, Bahreyn, Afganis-
tan, Saint Lucia ve Barba-
dos'un aralarında bulunduğu
14 ülkeye ürün satıldığını bil-
dirdi. lTRABZON-AA
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ATürk gelinlikleri birçok ülkede düğünlere imzasını atıyor

ripto varlıklara yö-
nelik düzenleme-
leri kapsayan "Ser-

maye Piyasası Kanununda De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Kanun"
önceki gün Resmi Gazete'de ya-
yımlanarak yürürlüğe girdi. Yü-
rürlüğü giren kanun ve bundan
sonraki süreçle ilgili AA muha-
birine değerlendirmelerde bu-
lunan Avukat Büşra Altunay, bu
kanunla ilgili 3 yıldır çalışmalar
yaparak çeşitli raporlar hazırla-
dıklarını anlatarak, bu çalışmalar
sırasında yasaklama ve engelle-
menin değil bu işin teknolojisini
destekleyip kontrol altına alma-
nın öneminin anlaşıldığına vurgu
yaptı. Kanun koyucunun da bunu
gördüğünü aktaran Altunay,
"Ekosistemin tamamıyla yapılan
uzun görüşmeler sonucunda,
bizlerin de sunduğu raporlarla
son taslak, kanun metni olarak
geçen ve Resmi Gazete'de ya-
yınlanan metin halini aldı." dedi.
Altunay, bu kanunun dinamikleri
gereği masa başında hazırlana-
cak bir kanun olmadığını belir-
terek, işin içinde olan kişilerin
yorumlarının çok önemli oldu-
ğunu ve bunların da dikkati alın-
dığını söyledi. Türkiye'nin tek-
nolojisiyle yazılımıyla ve kripto
ekosistemiyle çok güçlü bir ülke
olduğunu anlatan Altunay, "Buna
yakışan bir düzenleme olması
gerekiyordu ve gerçekten bu şe-
kilde oldu. Dünyadan, globalden
Türkiye'ye baktığımızda bugün
ileri düzey bir düzenlememiz
var." değerlendirmesinde bulun-

du. Altunay, önceden herhangi
bir düzenleme bulunmayan bu
alanda çok büyük bir bütçenin
olduğuna dikkati çekti. Bunun
teknolojiyle doğrudan bağlantılı
bir durum olduğunu ve tekno-
lojinin geliştirilmesi gerektiğini
belirten Altunay, şunları kaydetti:
"Teknolojiyi kısıtlayamayız, o za-
ten ilerleyecek. Biz o teknolojiyi
destekleyebiliriz. Bugün kanunun
mevcut haliyle baktığımız zaman
TÜBİTAK'ın rolünün çok önemli
olduğunu görüyoruz. En çok ko-
nuşulan başlık kripto varlık hiz-
met sağlayıcılarının gelirlerinin
yüzde 1'inin TÜBİTAK'a aktarıl-
ması şeklinde olmasına karşın,
biz TÜBİTAK'ın asıl olarak tek-
noloji denetmeni boyutuyla çok
önemli bir pozisyonu üstlendi-

ğini, hem yetki hem sorumluluk
yönüyle ciddi bir sorumluluk
üstlendiğini ve ciddi bir şekilde
yetkilendirildiğini görüyoruz. Bu
kesinlikle isabetlidir. Çünkü sak-
lama hizmetleri önemli bir konu.
Saklama hizmetlerine ilişkin ve
diğer teknolojinin denetimi ko-
nusunda yetkilendirilmiş olması,
işlem ve ticaret yapan herkese
güvenli bir limanda yürümek
gibi bir şey sağlayacak."
Bundan sonra
neler olacak?

Avukat Büşra Altunay, "ka-
nunla artık hızlı şekilde kripto
varlık alım satım platformu ku-
rulmasının çok mümkün olma-
yacağına" işaret ederek, şöyle
konuştu: "Birçok mağduriyeti de

artık görmeyeceğiz. Çünkü tek-
nolojinin denetlendiği ve lisans
alım süreçlerinin, izin süreçleri-
nin SPK tarafından yapıldığı bir
sürece girdik. Halihazırda bir
sürü faaliyet, işlem var, geçiş
hükümleri ne olacak? Geçiş hü-
kümleri bunlara yönelik oldu.
Şimdi yurt dışında yerleşik kripto
varlık hizmet sağlayıcılarının
Türkiye'de 3 ay içerisinde bütün
işlemleri sonlandırması gerekiyor.
Yurt dışında yerleşik şirketlerin
Türkiye’de faaliyet göstermek
istemesi halinde şirket kuruluşu
yapması ve Türkiye'deki gerek-
lilikleri sağlayarak müşterilerine
hizmet vermeye devam etmesi
mümkün olacaktır."

Bunun kişi güvenliğini sağ-
layacağını ifade eden Altunay,
"Bundan sonra 2 tane daha hü-
küm var. Mevcut durumda krip-
to varlık hizmet sağlayıcılarının
3 ay içerisinde eğer tasfiye sü-
recine gideceklerse mevcut dü-
zenlemeler var. İkincil düzen-
lemeler bekleniyor. Bir izin sü-
reçleri, lisans süreçleri olacak,
lisans süreçlerinin ayrıntılarının
ne şekilde olacağı SPK tarafın-
dan ikincil düzenlemeler ile be-
lirlenecek." Kanunla kripto varlık
hizmet sağlayıcılarına yönelik
denetimlerin artacağını dile ge-
tiren Altunay, hizmet sağlayıcı-
larının ortaklık yapısından pay

devirlerine kadar bütün usul
ve esaslarının kanunla belirlen-
diğini söyledi. Altunay, buna
uyamayacak, bu süreçleri kal-
dıramayacak olan kripto varlık
hizmet sağlayıcılarının 3 ay içe-
risinde bunu SPK'ya bildirme
zorunluluğunun bulunduğunu
anlatarak, devam etmek iste-
yenlerin de 1 ay içerisinde bunu
SPK'ya bildirim zorunluluğu ol-
duğunu dile getirdi. Bu bildiri-
min ardından lisans süreçlerinin
hemen başlamayacağını çünkü
6 aylık süre içerisinde SPK'dan
ikincil düzenlemelerin bekle-
nildiğini belirterek, ikincil dü-
zenlemelerde ayrıntıların ve
usulün ne olacağının, hangi
şartların yerine getirilmesi ge-
rektiğine dair konuların belir-
leneceğini kaydetti. Avukat
Büşra Altunay, Türkiye'nin bu
alanda gerçekten öncü ülke
olacağını dile getirerek, "Tek-
nolojik olarak çok güçlüyüz.
Globalden bakışta da güçlüyüz.
Kanunla artık güvenli bir li-
manız. Gri listeden çıktık ve
bu, ciddi bir ekosistemin, ciddi
bir ekonominin Türkiye üze-
rinde hakim olacağını gösteri-
yor. Bunu bir fırsata çevirme-
liyiz. TÜBİTAK aktivitesi çok
verimli. SPK'nın üstlendiği görev
şu an çok hayati önem taşıyor.
Bankacılık Düzenleme ve De-
netleme Kurumunun (BDDK)
sorumluluklarının olduğu yasa
tasarısının güzel gelişmelerin
kapısını açtığına inanıyoruz."
diye konuştu. lANKARA-AA

K Avukat Büşra Altunay, "Artık hızlı şekilde kripto varlık alım satım platformu kurulma-
sı çok mümkün olmayacak. Birçok mağduriyeti de artık görmeyeceğiz, izin süreçleri-
nin Sermaye Piyasası Kurulu (SPK) tarafından yapıldığı bir sürece girdik." dedi.

Kripto varlıklara ilişkin yasayla
Türkiye ‘güvenli limana’ dönüştü
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Türkiye'de İsrail istihbaratına casusluk
yapmakla suçlanan 57 sanığın
yargılandığı davada mütalaa

CHP Genel Başkanı Özgür
Özel, UEFA'nın milli futbol-
cu Merih Demiral hakkın-
daki disiplin soruşturmasına
ilişkin, "Genç bir futbolcu-
nun gol sevincini yaşarken
kullandığı bu işaretten do-
layı böyle bir soruşturmayı
doğru bulmuyoruz." dedi.
CHP Genel Başkanı Özel,
genel merkezde, Zafer Par-
tisi Genel Başkanı Ümit Öz-
dağ ile bir araya geldi. Özel
ve Özdağ, yaklaşık 45 da-
kika süren görüşmenin ar-
dından basın mensuplarının
sorularını yanıtladı. UE-
FA'nın Merih Demiral hak-
kındaki disiplin soruştur-
masına ilişkin soru üzerine
Özdağ, bozkurt işareti ya-
parak, şunları söyledi: "Bu,
Türk milletinin 2 bin yıldan
beri işareti. Bozkurt ile kar-
şılaşanlar birbirlerine Türk
olduklarını göstermek için
bozkurt yaparlar ve her-
hangi bir siyasi partiyle ilgisi
yoktur. Afganistan'ın kuze-
yinde yaşayan Türkler de
yapıyor bunu, Sibirya'da ya-
şayan Türkler de yapıyor,
Azerbaycan'da, Tebriz'de 10
binlerce kişi yapıyor bunu.
Bence Alman devletinin
bozkurt yapanlarla değil de
Hitler işareti yapanlarla uğ-

raşması daha isabetli olur."
"Özgürlükçü olmak
lazım"

CHP Genel Başkanı Özel de
aynı soruya karşılık, şu anda
Türkiye'nin ve Türk Milli Ta-
kımı'nın tartışmalara, polemik-
lere değil, cumartesi akşamki
maça konsantre olmasına ih-
tiyaç duyulduğunu kaydetti.
UEFA'nın harekete geçmesini
doğru bulmadıklarını dile ge-
tiren Özel, şöyle devam etti:

"Genç bir futbolcunun gol se-
vincini yaşarken kullandığı bu
işaretten dolayı böyle bir so-
ruşturmayı doğru bulmadığı-
mızı dün de ifade ettik. Ama
bu tartışmayı Türkiye'de kö-
pürtmek, büyütmek ve bir si-
yasi çekişme noktasına getir-
meye çalışmak, başta milli ta-
kıma zarar verir. Bu konuda
herkesin duyarlı davranması
gerekiyor. Bir de bu konuda,
bu işaret konusunda özgür-
lükçü olmak lazım sıkıntı yok,

biz hep böyleydik. Ama bun-
dan birkaç yıl önce bir genç
sporcumuz bu sefer zafer işareti
yapınca, bugün bu işaretin öz-
gürlüğünü savunanlar tarafın-
dan linç edilmişlerdi. Onları
kendi tutarlılıkları açısından
kendilerini sorgulamaya davet
etmek lazım. Yoksa futbolcu-
muzun yaptığı işaretten ziyade,
oynadığı güzel futbol ve hepi-
mize yaşattığı gurur yönünden
değerlendirmesi gerekir diye
düşünüyorum." lANKARA-AA

CHP Genel Başkanı Özel’den UEFA’nın milli futbolcu
Merih Demiral hakkındaki disiplin soruşturmasına tepki

Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanı Kurum, "Cennet
vatanımızın havasını, suyunu,
toprağını korumakta kararlıyız.
İklim kriziyle mücadele ve uyum
politikalarımızı uygulamaya de-
vam edeceğiz." ifadesini kullandı.
Çevre, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığından yapılan
açıklamaya göre, Bakan Murat
Kurum, Çevre ve İklim Toplan-
tısı'nda bakan yardımcıları ve
genel müdürlerle bir araya geldi.
Toplantıda, Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan'ın eşi Emine
Erdoğan'ın himayelerinde yürü-
tülen Sıfır Atık Hareketi başta
olmak üzere iklim değişikliği,
Depozito Yönetim Sistemi, de-
nizlerde çevre denetimi, sera

gazı emisyon azaltımı, uluslar-
arası iklim müzakereleri, koru-
nan alanlar, yeşil dönüşüm, bi-
siklet yolları, mikromobilite uy-
gulamaları, ekolojik koridorlar
ve millet bahçeleri ele alındı.
Bakan Kurum, toplantıda yaptığı
konuşmada, "Cennet vatanımı-
zın havasını, suyunu, toprağını
korumakta kararlıyız. İklim kri-
ziyle mücadele ve uyum politi-
kalarımızı uygulamaya devam
edeceğiz. Geleceğimizin temi-
natı çocuklarımıza güzel bir ge-
lecek bırakacağız. 'İklim Dostu
Çevreye Saygılı Şehirler' ve
'2053 Net Sıfır Emisyon Hedef-
lerimiz' için gece gündüz çalı-
şacağız." değerlendirmesinde
bulundu. lANKARA-AA

Bakan Kurum: İklim kriziyle 
mücadele ve uyum politikalarımızı
uygulamaya devam edeceğiz

umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdo-
ğan, Bağımsızlık

Sarayı'nda düzenlenen Şanghay
İşbirliği Örgütü (ŞİÖ) 24'üncü
Devlet Başkanları Zirvesi Geniş-
letilmiş Oturumu'nda konuştu.
Zirveye katılmaktan duyduğu
memnuniyeti dile getiren Erdo-
ğan, Kazakistan Cumhurbaşkanı
Kasım Cömert Tokayev'e daveti
için teşekkür etti. Cumhurbaşkanı
Erdoğan, ŞİÖ üyeliğine yeni ka-
bul edilen Belarus'u ve Ocak
2025 itibariyle ŞİÖ Genel Se-
kreterliğini üstlenecek Nurlan
Yermekbayev'i de kutladı. Zirve
için belirlenen, "Sürdürülebilir
Barış ve Kalkınma Arayışında
Çok Taraflı Diyaloğun Güçlen-
dirilmesi" temasının son derece
isabetli olduğunu söyleyen Er-
doğan, "Kural temelli uluslararası
sistemin sütunlarının sarsılmakta
olduğu bir dönemden geçiyoruz.
Terörizm, İslam ve yabancı düş-
manlığı, düzensiz göç, iklim de-
ğişikliği, enerji ve gıda güvenli-
ğiyle tedarik zincirlerindeki ak-
samalar gibi meydan okumalar,
yaşanan jeopolitik sarsıntıların
şiddetini artırıyor. Bunun en son
ve acı örneği hepimizin gözleri
önünde Gazze başta olmak üzere
işgal edilmiş Filistin topraklarında
sergilenmektedir." diye konuştu.
Gazze'de ayrım gözetmeksizin
gerçekleştirilen saldırılarda yak-

laşık 40 bin masum insanın ha-
yatını kaybettiğini hatırlatan
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle
devam etti: "Yaklaşık 90 bin Fi-
listinlinin yaralandığı, 16 binden
fazla masum çocuğun altında
can verdikleri yıkıntılar, esasen
meşruiyetini kaybeden uluslar-
arası sistemin enkazıdır. Bu yı-
kıma son vermek için İsrail'in
durdurulması ve kalıcı ateşkesi
kabul etmeye zorlanması lazım.
Bunun için de İsrail yönetimi
üzerindeki baskının arttırılarak
sürdürülmesi gerekiyor. Elbette
uluslararası düzenin karşı karşıya
kaldığı tüm bu krizler karşısında
karamsarlığa kapılmadan tüm
samimiyet ve gayretiyle küresel
adalet için seslerini yükselten il-
keli ülkeler de var. Türkiye olarak
mütemadiyen mevcut uluslar-
arası düzenin zafiyetlerine dikkati
çekiyoruz. Güçlünün haklı olduğu
değil haklının güçlü olduğu, kü-
resel adaletsizlikleri ortadan kal-
dıran, ekonomik eşitsizliklerin
üzerine giden, barış, güvenlik,
istikrar ve refah üreten etkili ve
tüm insanlığı kucaklayıcı bir ulus-
lararası sistemin inşası için tüm
engellemelere rağmen çalışıyo-
ruz. Amacımız insanı ve insani
değerleri merkeze alan girişimci
diplomasi anlayışıyla bölgemizde
ve ötesinde bir barış kuşağı tesis
etmektir. Dünya bu çalkantıları
yaşarken aynı zamanda bir terör

tehlikesiyle de karşı karşıyadır."
Türkiye'nin, on binlerce va-

tandaşını terör örgütlerine kur-
ban verdiğini, terörün kanlı yü-
zünü çok iyi bilen ve tanıyan
bir ülke olduğunu anımsatan
Erdoğan, Türkiye'nin, terör ör-
gütleri PKK, PYD, YPG, FETÖ
ve DEAŞ dahil, terörizmin farklı
biçim ve tezahürleriyle 40 yıldır
mücadele ettiğini ve etmeye de
devam edeceğini söyledi. Tür-
kiye'nin uzun yıllara dayanan
terörle mücadele tecrübesinin,
uluslararası işbirliğinin bu teh-
ditle başa çıkmak için elzem
olduğunu gösterdiğini vurgu-
layan Erdoğan, "Bu kapsamda
Şanghay İşbirliği Teşkilatı ile
diyaloğumuzu daha da güçlen-
dirmeye hazırız. Bölgesel çatış-
malar, siyasi istikrarsızlıklar ve
yoksulluk tarafından tetiklenen
uluslararası göç hareketleri de
temel kırılganlıklardan birisi ha-
line geldi." dedi. Türkiye'nin,
geçici koruma altındaki Suri-
yeliler de dahil olmak üzere
yaklaşık 4 milyondan fazla ye-
rinden edilmiş insana ev sahip-
liği yaptığını söyleyen Erdoğan,
şöyle devam etti: "Uluslararası
toplumun da sorumluluk bilin-
ciyle hareket etmesi gerektiğini
her fırsatta dile getiriyoruz. İn-
sani yardımlar, bahsettiğimiz
sorunlarla mücadelede temel
araçlardan bir diğeridir. Gazze'ye

gönderilen yardımların üçte bi-
rini Türkiye olarak biz üstlendik.
Yaklaşık 620 ton insani yardım
taşıyan 20'nci iyilik trenimiz,
12 Haziran'da Afganistan'a ulaş-
tı. Keza yakın zamanda top-
lamda 24 tonluk gıda maddesi
ve ilacı da Türk Hava Kuvvet-
lerimize ait bir kargo uçağıyla
Afganistan'a ilettik. Bu bağlamda
da sizlerle ortak bir sinerji oluş-
turmaya hazırız.

Uluslararası toplumun sağ-
duyulu, sorun çözücü ve ilkeli
bir mensubu olarak Türkiye,
küresel sınamalarla mücadelede
önemli bir güç çarpanıdır. Ye-
niden Asya girişimimizle ata
yurdumuz Asya ile ilişkilerimizi
her alanda karşılıklı yarar ve
ortak öncelikler temelinde güç-
lendirmeyi hedefliyoruz. Girişim
kapsamında Asya'nın kadim is-
tişare geleneğinin temsilcisi olan
ve çok taraflı bir diyalog zemi-
ninin temsilcisi Şanghay İşbirliği
Teşkilatı ile bu minvalde de iliş-
kilerimizi geliştirmeye önem ve-
riyoruz."

Türkiye'nin 2013'ten bu yana
sahip olduğu diyalog ortaklığı
statüsü sayesinde Şanghay İş-
birliği Örgütünün, Asya ile
önemli diyalog kanallarından
biri haline geldiğini ifade eden
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şun-
ları kaydetti: "Bilindiği üzere
2017'de Teşkilatın, Enerji Kulübü

Üst Düzey Grubu'nun dönem
başkanlığı görevini üstlenmiştik.
Üye olmayan bir devletin böyle
bir görevi icra etmesi teşkilat
için de bir ilki teşkil etmişti. Ül-
kemizce layıkıyla yerine getirilen
bu sorumluluk, teşkilatla ilişki-
lerimizin ne kadar geliştiğini
göstermesi bakımından çok kıy-
metli. Teşkilatın Asya'da çok ta-
raflılık hedefine katkı sağlamaya,
güvenlik, enerji ve bağlantısallık
başta olmak üzere birçok alanda
iş birliğimizi sürdürmeye devam
edeceğiz."

Erdoğan'ı, Nursultan Nazar-
bayev Uluslararası Havalima-
nı'ndan Kazakistan Başbakanı
Oljas Bektenov, Kazakistan Sağlık
Bakanı Akmaral Alnazarova, Ka-
zakistan Dışişleri Bakan Yardım-
cısı Alibek Bakayev, Astana Be-
lediye Başkanı Jenis Kasımbek
ve Türkiye'nin Astana Büyükelçisi
Mustafa Kapucu ve diğer ilgililer
uğurladı. Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan ile eşi Emine Erdoğan, Dış-
işleri Bakanı Hakan Fidan, Enerji
ve Tabii Kaynaklar Bakanı Al-
parslan Bayraktar, Hazine ve Ma-
liye Bakanı Mehmet Şimşek, Ti-
caret Bakanı Ömer Bolat, Cum-
hurbaşkanı Dış Politika ve Gü-
venlik Başdanışmanı Büyükelçi
Akif Çağatay Kılıç ile Cumhur-
başkanlığı İletişim Başkan Yar-
dımcısı Çağatay Özdemir de As-
tana'dan ayrıldı. lASTANA-AA
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Erdoğan: Gazze’deki yıkıntılar, meşruiyetini
kaybeden uluslararası sistemin enkazıdır

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Yak-
laşık 90 bin Filistinlinin yara-
landığı, 16 binden fazla ma-

sum çocuğun altında can ver-
dikleri yıkıntılar, esasen meş-
ruiyetini kaybeden uluslarara-

sı sistemin enkazıdır." dedi.
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Mahkeme, tutuklu kaldıkları süre
ve delil karartma ihtimalleri ol-
madığı gerekçesiyle 18 sanığın
tahliyesine karar verdi. İsrail is-
tihbaratına casusluk yapmakla
suçlanan 57 sanığın yargılandığı
davada esas hakkındaki mütalaa-
sını açıklayan cumhuriyet savcısı,
sanıkların "yasaklanan bilgilerin
casusluk maksadıyla temini" su-
çundan 12'şer yıla kadar hapisle
cezalandırılmasını istedi. İstanbul
28. Ağır Ceza Mahkemesi'ndeki
duruşmaya 20 sanık tutuklu bu-
lunduğu cezaevinden Ses ve Gö-
rüntü Bilişim Sistemi (SEGBİS)
aracılığıyla bağlandı. Duruşmada,
8 tutuksuz sanık ve avukatları da
hazır bulundu. Duruşmada esasa
ilişkin görüşünü açıklayan cum-
huriyet savcısı, İsrail istihbarat
servisinin internet tabanlı mobil
uygulamalar üzerinden uzaktan,
çevrim içi operasyon ekibi oluş-
turduğunu, bu ekip tarafından
"Abdalla Qassem", "Abu Halid Ab-
dalla Qassem", "Janet Foster", "Ali
Al Jafrı", "Şhirin Alayan", "Roman
Romanov", "Cemal", "Igor" ve "Ilya"
isimlerinin kullanıldığını kaydetti.
Canlı kuryelerle Mossad'ın saha-
daki hedeflerine yönelik taktik
bazda işler yapılmasının amaç-
landığı kaydedilen mütalaada, sa-
nıkların elde ettikleri bilgilerin
devletin güvenliği veya iç veya
dış siyasal yararları bakımından
gizli kalması gereken bilgilerden
olduğunun sabit olmadığı, bu bil-
gilerin nitelikleri itibarıyla gizli
kalması gereken bilgilerden olduğu
ifade edildi. Mütalaada, 57 sanığın
"yasaklanan bilgilerin casusluk
maksadıyla temini" suçundan 8'er
yıldan 12'şer yıla kadar hapisle
cezalandırılmaları talep edildi.
Mütalaanın ardından söz alan tu-
tuklu sanıkların avukatları, tahliye
talebinde bulundu. Tutuksuz sa-
nıkların avukatları da müvekkilleri
haklarındaki yurt dışı çıkış yasa-
ğının kaldırılmasını talep etti. Ara
kararını açıklayan mahkeme he-
yeti, 18 tutuklu sanığın, tutuklu
kaldıkları süre ve delil karartma
ihtimallerinin olmadığı gerekçe-
siyle adli kontrol şartıyla tahliye-
sine karar verdi. lANKARA-AA

05İTTİFAK07.qxp_Layout 1  4.07.2024  17:42  Page 1



stanbul Valisi Da-
vut  Gül,  Has-
dal'daki  İstanbul

İl Afet ve Acil Durum Müdürlüğü
(AFAD) Toplantı Salonu'nda dü-
zenlenen  "Emniyet  Değerlen-
dirme  Toplantısı"nda  bu  yılın
ilk 6 ayına ait asayiş verilerini
paylaştı. Kentte 54 bin 574 em-
niyet, 6 bin 445  jandarma ve
1086 sahil güvenlik mensubu
olmak üzere toplam 62 bin 105
personelin görev yaptığını be-
lirten Gül, dünyanın en büyük
metropollerinden biri  olan  İs-
tanbul'u daha da güvenli şehir
haline getirmek için 7 gün 24
saat ve mesai mefhumu gözet-
meden  çalıştıklarını  kaydetti.
Vali Gül, "İstanbul'un huzurunun
Türkiye'nin huzuru" olduğuna
dikkati  çekerek,  şöyle  devam
etti: "Bu yılın ilk 6 ayında terör
örgütlerine karşı yapılan 2 bin
122 operasyonda 4 bin 466 şa-
hıs yakalandı, 393 şahıs tutuk-
landı,  423  şahsa  adli  kontrol
tedbiri uygulandı. Sadece son
iki  ayda  PKK/KCK'ya  86,  FE-
TÖ'ye 158, dini  istismar eden
terör örgütlerine 224, sol terör
örgütlerine  karşı  5  operasyon
düzenlendi. 985 şahıs yakalandı,
78  şahıs  tutuklandı,  73  şahsa
adli kontrol tedbiri uygulandı.
Kararlı mücadelemiz ve güvenlik
güçlerimizin dikkati sayesinde
biri bombalı biri silahlı olmak
üzere 2 terör eylemi engellendi.
Terörizmin finansmanı için kul-
lanılan 337 bin 450 lira, 68 bin
875 dolar, 36 bin 880 avro ele
geçirildi. Şu anda ekranda gör-
düğünüz  gibi  bu miktarın  89
bin 830 lirası, 47 bin 907 doları,
23 bin avrosu son iki aya ait."
Organize suçlarla mücade-

lede  de  güvenlik  güçlerinin
başarılı çalışmalara imza attı-
ğını kaydeden Gül, "Bu sayede
2024 yılının ilk 6 ayında 137
operasyonda 99 suç çetesi çö-
kertildi. 2 bin 388 şahıs yaka-
landı, 1342 şahıs  tutuklandı,
532 şahsa adli kontrol tedbiri
uygulandı. 32 milyar 66 milyon
lira değerinde mal varlığına el
konuldu. Son iki ayda yapılan
44 operasyonda 24 suç çetesi
çökertildi. 11 milyar 22 milyon
lira değerinde mal varlığına el
konuldu." diye konuştu.  
Suçların aydınlanma
oranı yüzde 98
Vali Gül, yılın ilk 6 ayında

kişilere karşı işlenen en önemli
10 suçun yüzde 11, mal varlı-
ğına karşı işlenen en önemli 9
suçun ise yüzde 24 azalmasının

sağlandığını vurguladı. Kişilere
karşı  işlenen  suçların  yüzde
98, mal varlığına karşı işlenen
suçların  aydınlatma  oranının
ise yüzde 78 olduğunun altını
çizen Gül, "Özellikle mal varlı-
ğına karşı işlenen suçların kı-
rılımına baktığımızda geçen yı-
lın aynı dönemine göre otodan
hırsızlık yüzde 52, kapkaç yüz-
de 49, yankesicilik yüzde 46,
evden hırsızlık yüzde 38 ora-
nında düştü. Çeşitli suçlardan
kimi 5, kimi 10 ve daha fazla
yıldır aranan 94 bin 295 şahıs
yakalandı." ifadelerini kullandı.
Gül, son iki ayın asayiş verile-
rinde ise kişilere karşı işlenen
en önemli 10 suçun yüzde 17,
mal varlığına karşı işlenen en
önemli 9 suçun ise yüzde 32
oranında azaldığından bahse-
derek,  "Bu  suçlardan  kişilere
karşı işlenende aydınlatma ora-
nımız yüzde 97,5, mal varlığına
karşı işlenenlerde ise yüzde 70
oldu. Yine burada da mal var-
lığına karşı işlenen suçların kı-
rılımına  baktığımızda  hemen
hemen hepsinde ciddi oranda
düşüşler görüyoruz." değerlen-
dirmesini yaptı. Bu yılın ilk 6
ayında, 3 bin 300'ü son 2 ayda
olmak üzere 10 bin 171 ruh-
satsız  silah  yakalandığını  an-
latan Gül, 2 bin 334'ü  son 2
ayda  olmak  üzere  toplam  7
bin 809 kişinin gözaltına alın-
dığını bildirdi.
12 tondan fazla
uyuşturucu ele geçirildi
Küresel  bir  sorun  olarak

gördükleri uyuşturucu ve mad-
de bağımlılığıyla mücadeleye
kararlılıkla  devam  ettiklerini
dile getiren Gül, "2024 yılının
ilk 6  ayında  imal  ve  ticarete
yönelik 4 bin 683 operasyonda
7 bin 813 şahıs yakalandı, 3
bin 319 şahıs tutuklandı, 1680
şahsa adli kontrol tedbiri uy-

gulandı. Kullanıcılığa yönelik
operasyonlarda  26  bin  758
olayda 30 bin 360 şahıs yaka-
landı, 59 şahıs tutuklandı, 246
şahsa adli kontrol tedbiri uy-
gulandı. 12 tondan fazla uyuş-
turucu,  22  milyon  340  bin
adet hap, 3 bin 132 kök kenevir
ele  geçirildi."  dedi.  Vali  Gül,
son 2 ayda uyuşturucu imali
ve ticaretine yönelik 1519 ope-
rasyonda 2 bin 576 şüphelinin
yakalandığını, 1089 şüphelinin
tutuklandığını, 495 kişiye ise
adli  kontrol  tedbiri  uygulan-
dığını aktararak, kullanıcılığa
yönelik operasyonlarda  ise 9
bin 371 olayda 10 bin 594 ki-
şinin yakalandığını, 4 kişinin
tutuklandığını,  47  kişiye  ise
adli  kontrol  tedbiri  uygulan-
dığını söyledi. Üç tondan fazla
uyuşturucu, 17 milyona yakın
hap  ile  667  kök  kenevir  ele
geçirildiğini  kaydeden  Gül,
uyuşturucuyla  mücadelede
medyaya,  sivil  toplum  kuru-
luşlarına  ve  üniversitelere
önemli görevler düştüğünü, el
birliğiyle mücadele edip bu sı-
navı  başarıyla  geçeceklerini
ifade etti. Vali Gül, İstanbul'un
ülkedeki araç sayısının yaklaşık
yüzde 19'una sahip olduğunu
anlatarak,  "Güvenli  ve  akıcı
bir trafik için yılın ilk 6 ayında
8  milyondan  fazla  denetim
yaptık. Meydana gelen kaza-
larda maalesef 81 vatandaşımız
hayatını kaybetti, 18 bin 702
vatandaşımız  yaralandı.  Bu
ölümlü kazaların 21'i  son  iki
ayda meydana geldi." bilgisini
verdi. Gül, siber güvenlik ekip-
lerinin de amansız bir müca-
dele  verdiğini  vurgulayarak,
şunları söyledi: "Bu yılın ilk 6
ayında suç unsuru olabileceği
değerlendirilen 16 binin üze-
rinde sosyal medya hesabı in-
celendi.  Bunlardan  640'ının
terörle  iltisaklı  olduğu  tespit

edildi. 67 şahıs yakalandı, 6'sı
tutuklandı. Bilişim-ödeme, yasa
dışı bahis ve çevrim içi çocuk
istismarına  yönelik  658 ope-
rasyonda, 1598 kişi yakalandı,
488 kişi tutuklandı. Denetim-
lerimizi  giderek  artırdığımız
siber  dünyada  son  iki  ayda
suç unsuru olabileceği değer-
lendirilen  4  bin  811  sosyal
medya hesabı incelendi. Bun-
lardan 181’inin terörle iltisaklı
olduğu tespit edildi. 13 şahıs
yakalandı, 1'i tutuklandı. Bili-
şim-ödeme, yasa dışı bahis ve
çevrim  içi  çocuk  istismarına
yönelik 200 operasyonda, 557
kişi yakalandı, 181 kişi tutuk-
landı."
83 bin 108 düzensiz
göçmen tespit edildi
Toplam  1  milyon  80  bin

467 yabancının yaşadığı kentte
yılın ilk 6 ayında göçmen ka-
çakçılığına  yönelik  130  ope-
rasyonda 289 kişinin yakalan-
dığınını belirten Gül, bunların
76'sının  tutuklandığı,  48'ine
de adli kontrol  tedbiri uygu-
landığını bildirdi. Vali Gül, bu
operasyonların 48'inin son iki
ayda yapıldığına dikkati çeke-
rek, "Dünyada bir ilk olan 100
mobil göç noktası aracımızla
ocak ayından haziran sonuna
kadar  510  binden  fazla  ya-
bancının kontrolleri gerçekleş-
tirildi,  83  bin  108  düzensiz
göçmen tespit edildi. Sorgula-
nanların  81  bin  288'i,  tespit
edilenlerin 1508'i son iki aya
ait." diye konuştu. Orman yan-
gını riskini en aza indirebilmek
için 10 Haziran'dan 15 Ekim'e
kadar  bazı  piknik  ve  mesire
alanları dışında ormanlık alan-
lara  girişleri  yasakladıklarını
anımsatan Gül, ormanları 301
ekip,  23  TOMA,  7  İHA,  18
dron,  2  helikopter,  35  video
kamera, 71 fotokapan ve 1377
personelle  sürekli  kontrol  et-
tiklerini, yazın gelmesiyle 436
kilometrelik deniz sınırına sahip
kentte son iki ayda 39 boğulma
vakasında 16 kişinin hayatını
kaybettiğini  belirtti.  Vali  Gül,
açık havada toplu şekilde maç
izlemenin  iptal  edildiği  id-
dialarına ilişkin bir soru hak-
kında  şunları  kaydetti:  "Be-
lediyelerimiz istediği zaman,
istediği yerde kendi şartlarını
kendileri değerlendirerek bu
seyirleri  yaptırıyorlar.  Geç-
mişte de bugün de bundan
sonra da zaman zaman taş-
kınlık yapan, suç işleyen kişiler
olabiliyor."  lİSTANBUL-AA
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Öğretmenlik Mesleği Kanunu
Teklifi'nin ilk 4 maddesi, TBMM
Milli  Eğitim,  Kültür,  Gençlik
ve Spor Komisyonunda kabul
edildi.  Komisyonda,  sendika
temsilcileri teklif üzerinde gö-
rüşlerini  dile  getirdi.  Eğitim
Bir-Sen Genel Başkan Yardım-
cısı Ramazan Çakırcı, Anayasa
Mahkemesinin iptal kararından
sonra yeni bir düzenlemenin
TBMM'ye sunulmasını kıymetli
bulduklarını  söyledi.  Teklifte
rotasyonun  yer  almamasını
önemsediklerini  anlatan  Ça-
kırcı,  "Uzman  öğretmen  ve
başöğretmenlikte sınav şartının
kaldırılmasını  kıymetli  bulu-
yoruz.  20  yılı  dolduran  tüm
öğretmenlere,  uzman  öğret-
menlik şartı aranmaksızın baş-
öğretmen olabilme imkanı ge-
tirilmesini, yaz tatili ilgili tar-
tışmaların teklife yansımamış
olmasını da önemsiyoruz. Tek-

lifte  şiddet  ile  ilgili  caydırıcı
hükümlere yer verilmesini kıy-
metli buluyoruz." diye konuştu.
Uzman öğretmenlik ve başöğ-
retmenlik konusunda mali dü-
zenlemelere teklifte yer veril-
mesini isteyen Çakırcı, sözleş-
meli ve ücretli öğretmenliğin
kaldırılmasını talep etti. Türk
Eğitim-Sen  Genel  Sekreteri
Haydar  Urfalı,  öğretmenlere
yönelik  meslek  kanununu

olumlu  bulduklarını  belirtti.
Öğretmenlik Mesleği Kanunu
Teklifi'nin, öğretmenlerin tüm
mesleki  sürecini kapsamasını
istediklerini anlatan Urfalı, tek-
lifte  yer  almasını  istedikleri
düzenlemeleri sıraladı. Urfalı,
teklifte de yer alan sözleşmeli
öğretmenliğe karşı olduklarını
söyledi.  "Milli  Eğitim Akade-
misi'nin  öğretmen  yetiştirme
sürecinin bir parçası olmasını

doğru bulmuyoruz." diyen Ur-
falı,  öte  yandan  Akademi'de
eğitim alan öğretmen ücretle-
rinin, mesleğe yeni başlayan
bir  öğretmen  kadar  olması
gerektiğini de belirtti. Urfalı,
öğretmenlerin maaş ve özlük
koşullarının mesleğin itibarına
uygun hale getirilmesi gerek-
tiğini söyledi. Eğitim ve Bilim
İşgörenleri Sendikası (Eğitim-
İş) Genel Başkanı Kadem Öz-
bay, teklifin, "öğretmeni mes-
leksizleştirme ve öğretmenlik
mesleğini bitirme düzenlemesi
olduğunu"  savundu.  Teklifi
eleştiren  Özbay,  düzenleme
hakkında  görüşlerinin  alın-
madığını  söyledi.  Komisyon
Başkanı  Mahmut  Özer,  Öz-
bay'ın,  "komisyonda  hiç  öğ-
retmenler odası görmemiş ki-
şilerin görüşlerini dinlediğini"
söylemesi  üzerine,  Özbay'a
tepki gösterdi. lTBMM-AA

Öğretmenlik Mesleği Kanunu Teklifi, TBMM Milli
Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonunda

 

İstanbul Valisi Davut Gül, kentte yılın ilk 6 ayında terör örgütlerine karşı yapı-
lan 2 bin 122 operasyonda 4 bin 466 şüphelinin yakalandığını, 393 şüphelinin
tutuklandığını, 423 şüpheliye ise adli kontrol tedbiri uygulandığını bildirdi.

İstanbul Valisi Gül: Terör örgütlerine karşı yapılan
2 bin 122 operasyonda 4 bin 466 şahıs yakalandı

Masmavi bir fon halinde gökyüzü,
bulutlar berrak, bembeyaz, umut
verircesine sarıyor üzerimi.
Ağaçların  her  hali muazzam  ol-
duğu gibi, hüzün de bir başkalık
katmış. Rüzgârın akışına kaptırmış,
ağıt yakmakta, sessiz haykırışına
ne tepki vereceğimi bilemiyorum.
Acısını yüreğimde hissedip, pay-
laşmak  isterken,  bir  taraftan  da
utanıyorum her bir ağacın yanın-
dan  geçerken.  Dokunmaya,  ko-
nuşmaya, sarılmaya cesaretim yok.
Oysa ne iyi anlaşırız, ne çok severiz
birbirimizi lakin vakit susma vakti.
Zamandan başka tedavisi yok acı-
larımızın. 
Acının çığlığı nasıl tarif edilir? Bir
acının çığlığı, kendisini doğuran
acının  belirtisidir.  Peki,  acı  nasıl
ifade edilir? Resmetmek, kelime-
lere dökmek ne kadar mümkün-
dür?  Acım  büyük  bir  suskunluk
olarak vücut buluyor bende. Söz-
cükler, insanların ate-
şe  verdiği  tabiat  ile
birlikte tükenmiş du-
rumda. 2021 yılının
Temmuz ayında or-
manın yeniden hayat
bulacağına  inanıyo-
rum  zaman  alacak
olsa  da  demiştim.
Aradan geçen üç yıl-
da  ülkemin  her  ta-
rafından  dumanlar
yükseliyor.  Kötülük
kaybedecek ve güneş
yine çocukluğumdaki
gibi doğacak toprak-
larımda  diye  ümit
ederken,  tarihin  tekerrür  ettiği
günlerden geçiyoruz. 
Bir acı, yoksunluk ile sınanmadıkça
karşıdakinin  yoksunluğunu  tam
anlamı ile anlamak mümkün değil.
İnsanların çığlığını gözyaşlarımla

duyuyorum.  Tabiata  edilen  iha-
netten ürküyorum. İnsan yaratılış
ihtişamına aykırı hareket ediyor,
bedeli  ağır  oluyor.  Öfke  acının
cinnet geçirmiş hali, hem acının
kendisi hem de acıdan başka bir
şey. Öfke, ateş, ah, kınama yaşat-
tığı  duygular  gibi  taşmakta  her
mecrada.  Her  taraf  öfkeden  ka-
barmış, bu kadar karanlık bir at-
mosferin altında ruhlar ezilmişken
kime ne faydası var bu öfkenin?
Bir avuç kül altında can çekişen
topraklarımızda milyonlarca yeşil
açtırmak için ne yapmalıyız, tabiatı
korumanın çözüm yolu ne? Tabi-
atla nasıl barışacağız?
Sorunlarımızın  çözümünün  ba-
şında “saygı” kavramını anlamak
geliyor.  Saygıyı  yaşamak  ve  ya-
şatmak zorundayız. Yaratılış ihti-
şamının idrakinde olan insan ken-
dine saygı duymak ile başlar yol-
culuğa. Kendine saygı duyan insan,

ağaca, kuşa,
denize,  or-
mana,  kâi-
natın  her
zer res ine
saygı duyar.
Yaratılış ha-
kikatini  id-
rak eden in-
san,  yaratı-
lan  hiçbir
varlığa  za-
rar vermeyi
düşünemez
Yaratan’dan
ötürü. 
Sezai Kara-

koç’un dediği noktadayız: “Umut-
suzluğun şahdamarındayız.” Hiç
umudum kalmadı derken insanlar
şaşırtsın  bizi.  Duyarlılık  lodosu
vursun,  saygı  kürek,  medeniyet
kayık olsun.

Milli Savunma Bakanlığı (MSB), Irak'ın
ve  Suriye'nin  kuzeyi  dahil  yürütülen
operasyonlarda son bir haftada 57 te-
röristin etkisiz hale getirildiğini bildirdi.
MSB Basın ve Halkla İlişkiler Müşaviri
Tuğamiral Zeki Aktürk, bakanlıkta dü-
zenlediği basın bilgilendirme toplantı-
sında, Türk Silahlı Kuvvetlerinin (TSK)
son bir asrın en kapsamlı ve en etkili
faaliyetlerini gerçekleştirdiğini, tüm teh-
dit  ve  tehlikelere  karşı mücadelesine
kararlılıkla devam ettiğini belirtti. Aktürk,
terörle mücadele operasyonlarına ilişkin,
"Irak ve Suriye'nin kuzeyinde icra edilen
başarılı  operasyonlarla,  57'si  son  bir
haftada olmak üzere bu yılın başından
itibaren 1327 terörist etkisiz hale geti-
rilmiştir." ifadesini kullandı. Irak'ın ku-
zeyindeki Metina, Gara, Hakurk, Kandil
ve  Asos'ta  bulunan  terör  hedeflerine
yönelik dünkü hava harekatına da de-
ğinen Aktürk, "Hava harekatıyla içeri-
sinde sorumlu düzeyde teröristlerin de
bulunduğu değerlendirilen mağara, sı-
ğınak, barınak, depo ve terör örgütünün
kullandığı tesislerden oluşan 37 hedef
başarıyla  imha  edilmiştir.  İcra  edilen
hava harekatında azami oranda yerli
ve milli mühimmat kullanılmıştır. He-
deflerdeki etki kıymetlendirmesi devam
etmektedir."  dedi.  Tuğamiral  Aktürk,
hudutların,  tesis  edilen  kademeli  gü-
venlik sistemiyle uluslararası standart-
larda  korunduğuna  vurgu  yaparak,
"Son  bir  hafta  içerisinde,  9'u  terör
örgütü mensubu olmak üzere 328 şahıs
yakalanmış, 1 Ocak'tan bugüne kadar
yasa  dışı  yollarla  geçmeye  çalışırken
yakalananların sayısı 6 bin 29 olmuştur.
Son bir haftada engellenen 1216 şahıs
ile birlikte bu yıl içerisinde engellenen
kişi sayısı da 63 bin 433'e ulaşmıştır."
şeklinde konuştu. Türk Silahlı Kuvvet-

lerinin ikili ilişkiler ve uluslararası mis-
yonlar çerçevesinde bölgesel ve küresel
barış  ve  istikrara  katkı  sağlamayı  da
sürdürdüğünü belirten Aktürk, şunları
kaydetti:  "Sayın  Bakanımız,  2  Tem-
muz'da Ankara'ya resmi ziyarette bu-
lunan  Suudi  Arabistan  Savunma  Ba-
kanını ağırlamış, 3 Temmuz'da ise Tu-
nus'un Ankara Büyükelçisini kabul et-
miştir.  Sayın  Bakanımız,  NATO'nun
75'inci kuruluş yıl dönümü münasebe-
tiyle  9-11  Temmuz  tarihleri  arasında
Washington'da icra edilecek 'Devlet ve
Hükümet Başkanları Zirvesi'ne katılacak
olan Sayın Cumhurbaşkanımıza refakat
edecektir." Aktürk, Türkiye ile Yunanistan
arasında "Güven Artırıcı Önlemler 2024
Yılı Uygulama Planı" kapsamında, Do-
nanma Komutanı Koramiral Kadir Yıl-
dız'ın 8-9 Temmuz tarihlerinde Yuna-
nistan Donanma Komutanı'nı ziyaret
etmesinin planlandığı bilgisini verdi.
İsrail'in Filistin'e yönelik saldırılarına
da değinen Aktürk, şöyle devam etti:
"Çoğunluğu bebek, çocuk, kadın olmak
üzere yaklaşık 38 bin Filistinlinin ölü-
müne sebep olan İsrail, vahşi saldırı-
larına, toplu katliamlarına ve işgallerine
devam etmektedir. Masum Filistin hal-
kının çığlıkları tüm dünya tarafından
hala  duyulmamakta  ve  görmezden
gelinmektedir. İsrail'in saldırılarını böl-
geye  yayma  girişimleri  ciddi  tehdit
oluşturmaktadır.  Çatışmaların  bölge
ülkelerine yansımasının hiç kimsenin
yararına olmayacağı ve durumu daha
karmaşık hale getireceği açıktır. Ulus-
lararası barış ve güvenliği korumakla
görevli kurumları, Filistin meselesinin
çözümü  ve  bölgede  sükunetin  tesis
edilmesi için bir kez daha üzerlerine
düşen sorumluluğu yerine getirmeye
çağırıyoruz." lANKARA-AA

Son bir haftada 57 terörist
etkisiz hale getirildi

MÜZEYYEN
HÜLYA GÜNAY
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"Balalayka" filminin çekimleri için bin-
diği uçakta geçirdiği kalp krizi sonucu,
3 Temmuz 2000'de 55 yaşında hayatını
kaybeden Kemal Sunal, kabri başında
anıldı. Zincirlikuyu Mezarlığı'nda dü-
zenlenen törende, Kur'an-ı Kerim oku-
narak, dualar edildi. Törene katılan
sanatçının eşi Gül Sunal, basın men-
suplarına yaptığı açıklamada, Kemal
Sunal'a duyduğu özleme işaret ederek,
"Ben bekliyorum hala, sanki gelecekmiş
gibi. Zor tabii ama daha önce söyledi-
ğim gibi çok büyük bir aileyiz biz, Ke-
mal Sunal ailesi olarak. Sevenleri unut-
madı. En büyük desteği de onlardan

alıyorum. Hepsine minnettarım." dedi.
Gül Sunal sosyal medya hesabında
paylaştığı "Birbirini gerçekten seven
iki kişiden biri ölürse eğer, gerçekte
ölen hayatta kalandır." sözünün Cemil
Meriç'e ait olduğunu söyleyerek, "Eşini
kaybeden herkes bunu hissediyordur.
Kolay değil, zaman geçtikte daha da
zorlaşıyor. Zaman küllendirir diye bir
şey ben yaşamadım, bilmiyorum. Ama
çocuklarım, torunlarım ve Kemal'in
sevenleri bizi ayakta tutuyor. Kemal'in
de ölümsüz olması bambaşka bir duy-
gu. En önemlisi de bu benim için."
ifadelerini kullandı. lİSTANBUL-AA

Chalkoprateia Meryem Kilisesi olarak bi-
linen ve İstanbul'un fethinden sonra cami
olarak hizmet veren Lala Hayrettin Camisi,
1600 yılı aşan tarihiyle yerli ve yabancı
ziyaretçileri ağırlıyor. Restorasyonu ta-
mamlanarak hizmete sunulan yapı, Va-
kıflar Genel Müdürlüğünce "Vakıf Haftası
100. Yıla Özel 201 Eser Toplu Açılış Tö-
reni" kapsamında Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan tarafından mayıs ayında resmi olarak
açıldı. Sultanahmet'te yer alan yapıya
ilişkin AA muhabirine açıklamada bulunan
arkeolog Murat Sav, yapının, İstanbul'un
fethinden sonra, 15. yüzyılın sonlarına
doğru cami olarak kullanıldığını söyledi.
Sav, 20. yüzyılın başlarında yaşanan dep-
rem felaketi sebebiyle deformasyona uğ-
rayan caminin birçok yerinin çöktüğünü
aktararak, bu nedenle yakın döneme ha-
rabe halinde ulaştığını dile getirdi. Yapı
alanında 1960'lı yıllarda, yerinde kazı
çalışmaları yapıldığına işaret eden Sav,
"Bu kazı çalışmaları neticesinde hem Bi-
zans dönemine ait yapının kimliği hem
de Osmanlı dönemindeki hali ile ilgili

elde edilen detaylardan hareketle bazı
projeler yayınlandı. Yaklaşık 10-15 yıl
önce, tekrardan buranın ayağa kaldırıl-
ması konusunda karar alınınca, proje-
lendirme sürecine girildi. Projenin deva-
mında ise sponsor vasıtasıyla da burası
ayağa kaldırıldı." dedi. Murat Sav, yapının
Bizans döneminde aslında büyük bir ba-
zilika olarak inşa edildiğine dikkati çe-
kerek, şu bilgileri verdi: "Öngörülen iç
mekanın uzunluğu 30 metre. Cami olarak
düzenlenmiş alan ise apsis ve bema adını

verdiğimiz bazilikada bir bölüm, aslında
en önemli bölüm diyebiliriz. Arkeolog
Sav, yapıdaki fresko ve bezemelerin yaşa-
nan yangınlardan dolayı yok olduğuna
ve bugüne ulaşamadığına dikkati çekerek,
"Sadece mihrapta bazı ufak detaylar ortaya
çıktı. Ancak kavrulmuş durumda oldu-
ğundan dolayı bunları da muhafaza etmek
mümkün değildi. Buradaki özgün tek şey,
mihraptaki yıpranmışlıklar içerisinden çö-
zümlenebilen bezemeler oldu." değerlen-
dirmesini yaptı. lİSTANBUL-AA

Bizans ve Osmanlı’dan izler taşıyan Lala 
Hayrettin Camisi yeniden ayağa kaldırıldı

Kemal Sunal mezarı başında anıldı
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eçmiş ile gelecek
arasında bir köp-
rü niteliği taşıyan

tarihin medeniyetin ve üze-
rinde varlığını devam ettir-
miş kültürlerin  izlerini göz-
ler önüne seren bu eşsiz şe-
hirde boğazın iki yakasına
yayılmış, olağanüstü güzel-
likteki tepeleri ziyaretçilerini sürekli
büyülemektedir. Yüzyıllar boyunca
şehrin manevi koruyucuları olarak
kabul edilen bu Allah dostlarının
türbe ve kabirlerine İstanbullular
son derece önem verilmişlerdir.  Bu
türbelerde meftun olan Allah dostları
İslam’ın başlangıcından itibaren cihat
için her yerde varolmuşlardır. Başta
“Kutlu Fethin Mutlu Kumandanı” Fa-
tih Sultan Mehmed Han’ın ordusunda
olmak üzere İslam’ın sancaktarlığını
yapmış, ömürleri boyunca İslam’a
güzel eserler katmışlardır.  Bu eserlere
verilebilecek en güzel örneklerden
birisi de İstanbul Beşiktaş’ta bulunan
değerli şahsiyetlerin yadigarı Şen-
likdede Cami’sidir. Şenliktepe Camii,
İstanbul'un Beşiktaş İlçesinde Viş-
nezade Mahallesi, Şenlik Dede So-
kak’ta yer almaktadır. “Maçka Mes-
cidi” veya “Maçka Tekkesi” diye de
bilinmektedir. Hadika’da bu başlık
altında caminin bir Şabani Tekkesi
olduğu kaydedilmektedir.  Bânisi
Şenlik Dede’dir. Bir rivayete göre
bina Valide Sultan’ın binası olup
sonra Şenlik Dede Efendinin vakfi-

yesiyle camiye çevrilmiştir. 
Ahşap tavan, demir
parmaklıklarlar, 
çini kaplamalar

Caminin inşa tarihi ve mimarı
kesin olarak bilinmemekle bir-
likte H.1092 M.1680’de yapıldığı
kabul edilmektedir. Minare kai-

desinde H.1216/ M.1797–98 tarihli
bir kitâbe bulunmaktadır. Ayrıca
H.1316/ M.1898 yılını gösteren bir
kitâbeden söz edilmektedir ki fakat
böyle bir kitabe günümüzde göz-
lemlenmemektedir. H.1216/M.1797-
98’de minaresi, H.1316/M.1898 yı-
lında da caminin tamirat gördüğü
bazı kaynaklarda ifade edilmektedir.
Câmi, son olarak 1948’de Vakıflar
İdaresi tarafından tamir edilmiştir.
Şenlik Dede Câmii, 347 metre kare
toplam alana, 232 metre kare iç
alana sahip, ahşap ve kiremit çatılı,
tek minareli yapıdır. Cami asıl olarak
dikdörtgen plânlanmış fakat sonra-
ları eklenen bölümlerle genişletil-
miştir. Camiye batı tarafından avlusu
da diyebileceğimiz küçük bir bah-
çeden, iki kanatlı ahşap bir kapıdan
girilir. Girişteki küçük bir holde (taş-
lık) abdest alma muslukları ve giriş
istikametin sol ileri boşluğunda da
tuvaletleri bulunmaktadır. Bu küçük
taşlıktan kıble istikametinde olma-
yan yine bir ahşap kapı ile Son Ce-
maat yerine girilir. Son Cemaat yeri,
doğu ve batı istikametinde yatay

dikdörtgen plânlı ve tavanı ahşaptır.
Son cemaat yerinde ayakkabılıklar
vardır. Harim kısmına ayakkabı so-
kulmaz. Bu mekânın sol tarafında
bulunan ahşap bir merdivenle ka-
dınlar mahfiline çıkılır. Sağ tarafın-
daki ön (harim) duvarının yanındaki
bir kapıdan da minareye geçilir Son
Cemaat yerinin harime geçiş kapı-
sının sağ tarafından inilen bir taş
merdivenle aşağıda bulunan ve yu-
kardan görülen Şenlik Dede’nin al-
tında kabri bulunan sandukasının
bulunduğu dar alana inilir. Bu bölüm
son cemaat yerinin altında kalır.
Son cemaat yerinin bulunduğu me-
kân’dan kıble istikametinde açılan
iki kanatlı ahşap kapıdan harime

geçilir.  Harim yatay dikdörtgen
plânlı ve tavanı ahşaptır. Duvarları
açık mavi renkte ve yağlı boyadır.
Harimin doğu ve batı duvarlarında
üçerden altı adet, kıble duvarında
ise iki adet, dikdörtgen plânlı, ahşap,
demir parmaklıklı büyük pencereler
bulunmaktadır.  Ayrıca doğu duva-
rında iki, batı duvarında da bir adet
küçük pencere vardır. Mihrap, basit
bir niş halinde olup dış cepheden
yarı silindirik bir çıkma halinde ve
etrafı çini kaplıdır.  Minberi ve vaaz
kürsüsü basit ahşaptandır. Tavan
ve pencere üstü boşluklarda Hule-
fa-i Raşidin isimlerinin yazılı olduğu
tablolar bulunmaktadır. Yatay dik-
dörtgen plânlı ahşap kadınlar mah-

filinin tavanı da ahşaptır ve duvar-
larındaki beş pencereden aydınlık
almaktadır. Son cemaat yerinin üze-
rinde bulunan kadınlar mahfilini,
ikisi yan duvarlarda gizli, dört tanesi
ortada bulunan altı ahşap sütun ta-
şımaktadır. Caminin sağ tarafında
bulunan tek şerefeli minaresi tuğla
örgülü olup, mermer şerefe korku-
luklarında yıldız kabartmaları bu-
lunmaktadır. Caminin görevlileri
için iki lojmanı, abdest alma yerleri
ve tuvaletleri mevcuttur. Mülkiyeti
Vakıflar İdaresi’ne ait olan caminin
bir imam hatip kadrosu vardır. Ca-
mide vakit namazlarında 35–50,
Cuma ve bayram namazlarında 400–
500 cemaat olmaktadır.

G

İstanbul dünyanın en büyük, en önemli ve en güzel şehirlerinden birisidir.  Yüzyıllar boyunca pek çok hükümdarın gözdesi olmuş
bu şehir, tarih içerisinde çok defa fetihler, yeni imparatorlar görmüş, ecdadın bıraktığı nice eserlere tanıklık etmiş ve nice evliya-
nın da kalıcı istirahatgahı olmuştur. Beşiktaş Vişnezade Mahallesi'ndeki Şenlikdede camisi diğer bir adıyla da 'Maçka Tekkesi' ola-
rak bilinen bu kutsal mekanda Osmanlı İslam medeniyeti eserlerinin en güzel örneklerinden birisi olarak karşımıza çıkmaktadır. 

Osmanlı İslam medeniyeti eserlerinden Şenlik Dede Cami
İNAN 
ARVAS
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Putin: Rusya’nın Ukrayna ile
ilgili ateşkes teklifinin kabul
edilmesi çatışmaların
durdurulmasını sağlayacak

Gazze’nin güneyindeki tek büyük
hastane yakıt sıkıntısı nedeniyle
hizmet dışı kalma tehlikesi altında
Gazze'deki Filistin Sağlık Ba-
kanlığı, Han Yunus'taki Nasır
Hastanesi'nin jeneratörleri-
nin yakıt eksikliği nedeniyle
birkaç saat içinde çalışmayı
durduracağı belirtildi.Gaz-
ze'deki Sağlık Bakanlığından
yapılan açıklamada, Gazze-
Avrupa Hastanesi'nin hizmet
dışı kalmasının ardından Na-
sır Hastanesi'nin, Gazze'nin
güneyindeki Han Yunus ve
Refah'ta hizmet veren tek
büyük hastane olduğu ak-
tarıldı. Açıklamada, "Gerekli
yakıtın bulunmaması nede-
niyle Nasır Hastanesi'nin
elektrik jeneratörleri birkaç
saat içinde çalışmayı dur-
duracak." ifadesi kullanıldı.
Nasır Hastanesi'nde haliha-

zırda bazı bölümlerin hizmet
dışı kaldığına dikkat çekildi.
İlgili uluslararası ve insani
yardım kuruluşlarına jene-
ratörler için gerekli yakıtın
hızlıca temin edilmesi adına
acil müdahale etme çağrısı
yapıldı. İsrail ordusu, 9 aydır
düzenlediği saldırılar ve has-
tanelere yönelik baskınlarıyla
Gazze Şeridi'nde 34 hastane
ve 64 sağlık merkezi hizmet
dışı bıraktı, 161 sağlık ku-
ruluşunu hedef aldı. İsrail'in
7 Ekim'den bu yana Gazze
Şeridi'ne düzenlediği saldı-
rılarda en az 15 bin 694’ü
çocuk, 10 bin 279'u kadın
olmak üzere 37 bin 953 Fi-
listinli öldü, 87 bin 266 kişi
yaralandı. lGAZZE-AA

Türk askeri çeyrek asırdır Kosova'da
güvenliği sağlamak için görev yapıyor

Kanada'nın Manitoba eyaletinde
yıllar önce yerli çocukların eğitim
gördüğü eski bir yatılı kilise oku-
lunun sahasında yapılan radar ça-
lışmalarında, çocuk mezarı oldu-
ğuna inanılan yeni yerler tespit
edildi. CBC News'un haberine
göre, Yerli Halk Topluluğunca ya-
pılan açıklamada, toprak altında
inceleme yapan radarın, bölgedeki
eski bir yatılı okulun sahasında
150 anomali tespit ettiği ve bun-
lardan 59'unun işaretsiz çocuk
mezarı olduğuna inanıldığı belir-
tildi. Kanada'nın en kalabalık yerli
halklarından Pimicikamak Cree
Ulusu Başkanı David Monias, tespit
edilen anomalilerden kaçının me-
zar olduğunun araştırılması ge-
rektiğini kaydederek, "Bu denli
yüksek sayıda hareketlilik bulun-
ması şok edici. İnsanın aklına böl-
gedeki kayıp çocuklar geliyor."
dedi. Monias, Katolik Kilisesince
yönetilen ve 1912-1969'da Mani-

toba'nın yerli çocuklarına eğitim
verdiği bilinen Aziz Joseph Yatılı
Okulu yakınlarında 2 yıl önce baş-
latılan radar çalışmalarında, araş-
tırmacıların okulda 85 çocuk ölü-
mü tespit ettiğini anımsattı. Okulun
1 kilometre uzağında ise toprak
altında 37 anomali tespit edildiğini
aktaran Monias, soruşturmanın
devamı için yardım talep ettiklerini
ifade etti. Yatılı kilise okullarında
yaşanan trajedilerin tüm boyutları
ile ortaya çıkarılması için 2008'de
kurulan Kanada Hakikat ve Uz-
laşma Komisyonu verilerine göre,
Aziz Joseph'te 1943'te tüberküloz
salgını yaşandı. İlki 1840'ta Katolik
Kilisesi tarafından Kanada hükü-
meti adına açılan ve sonuncusu
1997'de kapatılan toplam 139
yatılı kilise okulu, faaliyette olduğu
yıllarda 150 binden fazla yerli ço-
cuğun ailelerinden zorla koparı-
larak alıkonulduğu yerler olarak
ifade edilmişti. lANKARA-AA
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Kosova'ya 4 Temmuz 1999'da
NATO'nun Barış Gücü (KFOR)
bünyesinde görev yapmak için
intikal eden Mehmetçik, 25
yıldır ülkenin güvenliğine ve
çeşitli alanlarda kalkınmasına
katkı sunuyor. Türk askerleri,
sağlık, eğitim, kültür sanat,
altyapı gibi birçok alanda ger-
çekleştirdikleri faaliyetlerle
din, dil, etnik köken ayrımı
yapmadan Kosova'da yaşayan
tüm toplulukların yanında
oluyor. NATO, Slobodan Mi-
losevic yönetimindeki Yugos-
lavya Federal Cumhuriyeti'nin,
Kosova'daki Arnavut ve diğer
topluluklara yönelik baskı ve
katliamlarına son vermemesi
üzerine 78 günlük hava ha-
rekatının ardından 12 Haziran
1999'da Kosova'ya kara ha-
rekatı başlattı. Sırp birliklerinin
Kosova'dan tamamen çekil-
mesini sağlayan harekatta,
KFOR bünyesinde çeşitli ül-
kelerden yaklaşık 50 bin asker
görev yaptı. KFOR'a katkı sun-
mak amacıyla 28'inci Meka-

nize Piyade Tugay Komutanlığı
bünyesinde oluşturulan Ko-
sova Türk Tabur Görev Kuv-
veti, Kosova'ya intikal hazır-
lıklarına Haziran 1999'da baş-
ladı. Mehmetçik, 1 Temmuz
1999'da Ankara'dan Kosova'ya
kara, deniz, hava ve demir
yoluyla intikale başladı. Kara
yoluyla gelen birlikler, ülkenin
güneyindeki Prizren şehrine
4 Temmuz 1999'da ulaştı.
Prizren halkı, Osmanlı'nın
bölgeden ayrılmasından yak-
laşık 87 yıl sonra ülkelerine
"Barış Gücü" olarak gelen
Türk askerlerini "bayram ha-
vasında" karşıladı. Türk as-
kerleri, halihazırda kullan-
maya devam ettiği Prizren'de-
ki Sultan Murat Kışlası'nda
konuşlandı. Kosova Demokra-
tik Türk Partisi (KDTP) Mil-
letvekili Fidan Brina Jılta, AA
muhabirine, Türk askerlerini
karşılamak için şehirdeki her-
kesin birbirine haber vererek
Şadırvan Meydanı'nda toplan-
dığını söyledi. lKOSOVA-AA

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin,
Rusya'nın Ukrayna ile ilgili ateşkes
teklifinin kabul edilmesinin, çatış-
maların durdurulmasını ve müza-
kerelerin başlatılmasını sağlayacağını
söyledi. Putin, Kazakistan'ın başkenti
Astana'da Şanghay İşbirliği Örgütü
(ŞİÖ) 24. Devlet Başkanları Zirve-
si'nde konuşma yaptı. Konuşmasında
ŞİÖ üye ülkeleri arasındaki ortaklık
etkileşiminin önemine işaret eden
Putin, Rusya'nın ŞİÖ ülkeleriyle ti-
caret hacminin dörtte bir arttığını
söyledi. Putin, "Ülkelerimiz, öde-
melerde ulusal para birimlerinin
kullanım payını artırıyor. Bu yılın
ilk dört ayında Rusya'nın örgüt üye-
leriyle ticaret alanında ulusal para
biriminde yaptığı işlemlerin payı
yüzde 92 arttı." dedi. Zirvede ha-
zırlanan belgelerin ŞİÖ'nün rolü ve
etkisini artıracağını belirten Putin,
ŞİÖ ülkelerinde güvenliğin korun-
ması gerektiğini kaydederek, "Bugün
alınan kararlar da ŞİÖ Bölgesel Te-
rörle Mücadele Yapısı'nın, her türlü
güvenlik tehdidine önlem alabilecek
evrensel bir merkeze dönüştürül-
mesini, Duşanbe'de uyuşturucu ka-
çakçılığıyla mücadele merkezinin
kurulmasını amaçlıyor." değerlen-
dirmesinde bulundu. Ukrayna kri-
zine değinen Putin, şu ifadeleri kul-
landı: "Rusya, Ukrayna'daki kriz
durumun siyasi ve diplomatik yol-
larla çözülmesinden yana. Bu kriz,
ABD başta olmak üzere müttefik-
lerinin acımasız politikası sonucu
ortaya çıktı. Durumun çözümüne
dair defalarca çözüm teklif ettik.
Haziran ortasında bu meselenin
çözümüne dair bir seçenek teklif
ettik. Bunu Ukrayna ve Batılı spon-
sorların kabul etmeye hazır olması,
çatışmaların derhal durdurulmasına,
insan hayatının korunmasına, mü-
zakerelerin başlatılmasına imkan
sağlayacak." Putin, ŞİÖ ülkelerinin
Ukrayna meselesinin çözümüne yö-
nelik önerileri dikkate almaya hazır
olduğunu dile getirdi. Gazze Şeri-
di'ndeki duruma da değinen Putin,
"Tarih, ABD'nin Filistin düğümünü
tek başına kesme girişimlerinin ve
iki bağımsız, egemen devlet İsrail
ve Filistin'in barışçıl şekilde varlığını
sürdürmesini öngören Birleşmiş
Milletler (BM) kararlarının uygu-
lanmamasının ters etki yarattığını
gösterdi." dedi. lMOSKOVA-AA
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Kanada’daki eski yatılı kilise okulunda çocuk
mezarı olduğu düşünülen yeni yerler bulundu

Hindistan'ın Uttar Pradeş eya-
letinde düzenlenen ayinde olu-
şan izdiham nedeniyle yaşa-
mını yitirenlerin sayısı 123'e
çıktı. NDTV kanalının haberine
göre, 2 Temmuz'da Hathras
bölgesinde düzenlenen "sat-
sang" adlı toplu dua etkinliği
sırasında izdiham oluştu. Yet-
kililer, yaralı 2 kişinin daha
hayatını kaybetmesiyle ölü sa-
yısının 123'e yükseldiğini açık-
ladı. Uttar Pradeş Başbakan
Yardımcısı Brajesh Pathak, yap-
tığı açıklamada, 23 yaralının
hastanedeki tedavisinin sür-

düğünü belirtti. Pathak, baş-
latılan soruşturmada ayini yö-
neten Hint guru "Bhole Baba"
lakaplı Narayana Sakar Ha-
ri'nin adının geçmediğine yö-
nelik eleştirilere, "Önce konuyla
ilgili rapor gelsin. Ne kadar
iyi bağlantıları olursa olsun
kimse bağışlanmayacak." ya-
nıtını verdi. Yaşanan hadisenin
üzerinden 2 gün geçmesine
rağmen henüz gözaltına alınan
olmadı. Öte yandan, ayini yö-
neten Hari'nin nerede olduğu
halen bilinmiyor. Hari'nin avu-
katı A.P. Singh, müvekkilinin

soruşturma için hem polisle
hem de eyalet yönetimiyle iş-
birliği yapacağını açıkladı. Yet-
kililer, izdihamın neden ve
nasıl oluştuğuna dair inceleme
başlatmıştı. İncelemeler sonucu
elde edilen ilk bilgilere göre,
olayın yaşanmasında, aşırı ka-
labalık, kötü planlama, alan-
daki çıkışların yetersiz olması
ve olumsuz hava koşullarının
etkisi büyük. Uttar Pradeş Baş-
bakanı Yogi Adityanath, gaze-
tecilere, etkinliği yöneten Hint
guru Hari'ye dokunabilmek
için sahneye akın eden kala-

balığın, olayın yaşanmasında
etkili olduğunu belirtmişti. Adit-
yanath, kargaşa sonucu binlerce
kişinin çıkışlara doğru akın et-

tiğini, bazılarının çamurlu ze-
minde kayarak düştüğünü ve
kalabalık tarafından ezildiğini
kaydetmişti.  lİSTANBUL-AA

-9 Haziran'da dü-
zenlenen AP se-
çimlerinin ardın-

dan AB'nin gelecek 5 yıllık yö-
netimini oluşturmak için ça-
lışmalar sürüyor. İlk adım, 27
Haziran'da düzenlenen AB zir-
vesinde atıldı. Üye ülkelerin
liderleri, AB Konseyi Başkanı
olarak eski Portekiz Başbakanı
Antonio Costa'yı seçti, AB Ko-
misyonu Başkanlığına bir dö-
nem daha Ursula von der Le-
yen'i, AB Yüksek Temsilciliğine
ise Estonya Başbakanı Kaja
Kallas'ı önerdi. Von der Leyen
ve Kallas'ın göreve başlaması
için 16-19 Temmuz'da düzen-
lenecek Genel Kurul oturu-
munda AP'nin güvenoyunu al-
ması gerekiyor. Ancak AP'deki
siyasi grupların oluşumuyla il-
gili dinamik bir süreç yaşanıyor.
Sandıktan güçlenerek çıkan
aşırı sağcı partilerden bazıları
birleştiklerini duyuruyor. Bazı
gruplar, grupların formasyonu
için son tarih olarak belirlenen
8 Temmuz'u dahi geçirecekle-
rini duyuruyor. 30 Haziran'da,
Avusturya, Macaristan ve Çek-
ya'daki AB karşıtı ve aşırı sağcı
partiler, Patriots of Europe (Av-
rupa'nın Vatanseverleri) adını
verdiklerini bir ittifak kurduk-
larını duyurdu. Avusturya Öz-
gürlük Partisi (FPÖ), Macar
Yurttaş Birliği (Fidesz) ve Çek-
ya'daki Gayrimemnun Vatan-
daşlar Hareketi'nden (ANO)
oluşan gruba kısa sürede diğer

aşırı sağcı ve AB karşıtı parti-
lerden destek mesajları geldi.

AP'de mevcut aşırı sağcı
grup Kimlik ve Demokrasi'nin
(ID) üyesi Chega'nın Başkanı
Andre Ventura, Avrupa'nın Va-
tanseverleri'nin kurulmasının
akabinde yaptığı açıklamada
kısa zamanda diğer aşırı sağcı
partilerden de katılım olaca-
ğından emin olduğunu, AP'ye
girmeye hak kazanan 2 mil-
letvekilinin bu çatıya girebile-
ceğini söyledi. İtalya Başbakanı
Giorgia Meloni liderliğindeki
Avrupalı Muhafazakarlar ve
Reformistler (ECR) mensubu
Lega'nın lideri Matteo Salvini,
Rai radyosuna yaptığı açıkla-
mada Avrupa'nın Vatansever-
leri'nden katılım teklifi aldık-
larını ve bunun iyi bir fırsat

olduğunu değerlendirdi. "İs-
tihdam, aile, gençlerin gele-
ceğini merkeze koyan partilere
katılmak bence doğru olan
yoldur." ifadelerini kullanan
Salvini, teklifi incelediklerini
bildirdi. Orban'ın Salvini'ye gö-
türdüğü teklifle Avrupa'nın Va-
tanseverleri grubunu büyüt-
mesinin, ID'nin yerine geçeceği,
diğer bir deyişle şu an 5. sırada
yer alan ID'yi yeniden şekil-
lendireceği ifade ediliyor. Zira
hem Chega hem Lega, haliha-
zırda 58 milletvekilli ID'nin
çatısı altında. ID'deki 30 mil-
letvekilini ise Fransa'da 30 Ha-
ziran'da yapılan erken genel
seçimlerin ilk turunda yüzde
33 oyla birinci parti olan Ma-
rine Le Pen başkanlığındaki
Ulusal Birlik (RN) üyeleri oluş-

turuyor. Fidesz'den 10,
ANO'dan 7, FPÖ'den 6, Che-
ga'dan 2, Lega'dan potansiyel
8 milletvekili ile Avrupa'nın
Vatanseverleri, AP'de siyasi
grup kurmak için en az 25
sandalye kriterini karşılamış
olacak. Ancak AP'de siyasi grup
kurmanın diğer kriteri de 7
üye ülkeden milletvekiline sa-
hip olmak, halihazırda Maca-
ristan, Avusturya ve Çekya'dan
üyesi olan Avrupa'nın Vatan-
severleri'nin en az 4 ülkeden
parti ile daha ittifak kurması
gerekiyor. Orban, son açıkla-
malarında gelecek günlerde
Avrupa'nın Vatanseverleri'nin
üye sayısını giderek artıraca-
ğını, hatta kısa süre içinde
önce 3. sonra 2. sıraya yerle-
şeceğini iddia ediyor. Henüz

diğer sağ ve aşırı sağ partiler-
den açıklama gelmedi. Polon-
yalı aşırı sağcı PiS partisi, ECR
çatısında kalmayı tercih ettiğini
duyurdu. ID çatısındaki, Le
Pen'in partisi RN, Hollandalı
Geert Wilders liderliğindeki
PVV ve Belçikalı Vlaams Belang
ve İspanyol Vox'un Avrupa'nın
Vatanseverleri'ne katılacak po-
tansiyel adaylar olduğu düşü-
nülüyor. Almanya'da seçimden
ikinci parti çıkan ve henüz bir
siyasi grubun mensubu olma-
yan AfD'nin eşbaşkanı Alice
Weidel, 30 Haziran'da partisi-
nin kongresinde yaptığı açık-
lamada Orban'ın yeni ittifakına
ilgi duyduklarını duyurmuştu.
Söz konusu partilerin katılması
halinde Avrupa'nın Vatanse-
verleri, AP'de siyasi grup kur-
mak için en az 7 ülkeden üye
şartını da sağlamış olacak. Bu
gelişmeler karşısında ECR ve
ID'nin duyurulan grup toplan-
tıları ertelendi. Bunun bir ne-
deninin de Le Pen'in kararını,
Fransa'da 7 Temmuz'da yapı-
lacak ikinci tur seçimlerden
sonraya bırakması olduğu bi-
liniyor. Ancak AP'nin grup top-
lantılarını yaparak son şekli al-
maları için belirlediği son tarih,
8 Temmuz. Orban da yeni grubun
kurulduğuna dair resmen duyu-
ruyu 8 Temmuz'da yapacağını
söylemişti. lBRÜKSEL-AA

6 Macaristan Başbakanı Viktor Orban'ın başını çektiği yeni "Avrupa'nın Vatanseverleri" ittifakı, Avrupa Birli-
ği (AB) karşıtı, sağ ve aşırı sağcı partileri çatısında toplayan yeni bir siyasi grup olma yolunda ilerliyor.

Viktor Orban, AB karşıtı, sağ ve aşırı sağ kanattan
partilerle AP’de yeni siyasi grup kurmayı hedefliyor
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Hindistan’da ayin sırasındaki izdihamda ölenlerin sayısı 123’e yükseldi
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alatasaray Spor
Kulübü Olağan-
üstü Genel Kurul

Toplantısı, 6 Temmuz Cumar-
tesi günü saat 10.00’da Lütfi
Kırdar Uluslararası Kongre ve
Sergi Sarayı’nda düzenlene-
cek. Genel kurul öncesinde
Florya projesiyle ilgili yazılı
açıklama yapan Galatasaray
Divan Kurulu Üyesi Turgay
Kıran, "Öncelikle bilinmelidir
ki biz yalnızca Galatasaray’a
hizmet ediyoruz. Galatasaray
sevgisi her şeyin önündedir.
Bizim kişilerle, isimlerle bir
sorunumuz yok ama Galata-
saray’a zarar verecek her türlü
girişimin karşısındayız. Gala-
tasaray’ın son mülkü Flor-
ya’nın satılması kulübün ge-
leceği açısından son derece
tehlikeli bir durumdur. Florya
konusu daha doğru, şeffaf bir
şekilde işlenmeli, kamuoyu
tüm detaylar hakkında bilgi-
lendirilmeli, öncelikle Gala-
tasaray’ın menfaatleri göze-
tilmelidir" dedi.
"Kemerburgaz,
Florya’nın
alternatifi
olamaz"

Florya’nın, Galatasaray’ın
son gayrimenkulü olduğunun
altını çizen Kıran, "Riva ve
Mecidiyeköy geçmişte satıldı,
elde bir tek Florya kaldı. Flor-
ya gibi milyar Dolar’lık bir
kıymet eğer satılacaksa da
şeffaflık ve katılımcılık önemli.
Tüm kulüp üyelerine açık sü-
reli bir proje yarışması açıl-

ması, sunumların bir komis-
yon tarafından değerlendirilip
genel kurulda benimsenen
projenin karara bağlanması
en makul yol olarak görül-
mektedir. Florya’nın alternatifi
olarak düşünülen Kemerbur-
gaz Tesisleri’nin, profesyonel
takımımızın ve altyapının tüm
ihtiyaçlarının karşılanabileceği
bir ortama dönüşmesi kısa
vadede mümkün değildir. Ke-
merburgaz, Florya’nın alter-
natifi olamaz. Ayrıca Flor-
ya’nın yeni alınan 42 dönüm
arazisinin de üzerindeki ipo-
tek halen çözülmemiştir" ifa-
delerini kullandı. Turgay Kı-
ran, sözlerini şu şekilde sür-
dürdü:  "Yıllık global cirosu
1 trilyon Dolar’a yaklaşmış
futbol piyasasında Florya gibi
çok önemli bir alana biçilen
değer günümüz şartlarında

çok düşük kalmıştır. 70 milyon
Euro için Florya’nın satılma-
sını mantıklı bulmuyoruz. Ay-
rıca zamanında projeye yetki
verilen şartlar değişmiştir.
Mevcut yönetime 2 sene önce
faizler yüzde 14 seviyesinde
iken yetki verilmişti, bugün
faizler yüzde 50-60 seviyele-
rinde seyrediyor. İnşaat ma-
liyetleri ve faizlerin çok yüksek
olduğu, enflasyon rakamla-
rının düşmediği bu dönemde
projeyi güncellemek, günü-
müz şartları ile değerlendir-
mek gerekir. Üstelik bu süreçte
Galatasaray’ın borcu nere-
deyse 5 kat arttı. Şarta bağlı
zorunluluklar 2 senede 36
milyon Euro’dan 150 milyon
Euro seviyesine yükseldi. Bir
şeylerin yanlış yapıldığını dü-
şünüyoruz."

Galatasaray Kulübü’nün

futbolun dışında diğer branş-
lara da yatırım yapması ge-
rektiğini vurgulayan Kıran,
"Galatasaray Futbol Kulü-
bü’nün şampiyonluğu elbette
hepimizi çok mutlu etti. Fakat
bu durum mevcut yönetimin
bazı eksiklerini, hatalarını
gölgeledi. Ayrıca bu kulüp
futboldan ibaret değildir. 4
kulvarda iddiası olan takımı-
mız sadece futbolda şampiyon
oldu. Son yıllarda mevcut yö-
netim altyapıya gereken öne-
mi vermemiştir. Akademi ola-
rak adlandırılan Florya, alt-
yapımız için çok önemlidir.
Yeni altyapı merkezi olarak
belirlenen Kemerburgaz Tes-
isleri’ne geçilmesi çok uzun
zaman alacaktır. Oysa Avru-
pa’da kulüpler altyapıya son
derece bilimsel yaklaşmakta-
dır. Dünyada futbol bilimsel

tekniklerin ve yapay zeka al-
goritmalarının da kullandığı
bilimsel ve teknolojik evrimini
sürdürmektedir. Küresel re-
kabet açısından geride kalı-
yoruz" şeklinde konuştu.

Sarı-kırmızılı kulüpte bil-
gilendirme ve şeffaflık olma-
dığını ifade eden Turgay Kı-
ran, "Yönetimin seçime gi-
rerken verdiği vaatleri ile
ilgili, Riva, Mecidiyeköy, Flor-
ya, Kemerburgaz, gerçekleş-
meyen Colombus, Sportif AŞ,
sponsor firmalarla olan iliş-
kiler hakkında 25 adet soru-
nun hiç birine cevap veril-
memiştir. Mevcut devam eden
inşaat içerikli projelerin tümü
halen bitirilememiştir. Meci-
diyeköy ve Riva’nın son du-
rumuyla ilgili kamuoyu ay-
dınlatılamadığı gibi, bunlara
Galatasaray Adası’da dahil
oldu. Adanın üst kullanım
hakkını, Ali Sami Yen RAMS
Park Stadı’nın altında ki 60
dönümün tapusunu almasını
ve bankalar birliği anlaşma-
sına rağmen kredi almamız
imkansızken bir devlet ban-
kasından kredi alarak Flor-
ya’daki 42 dönüm arazinin
satın alınmasını kulüp yöne-
timimiz nasıl becerdi merak
ediyoruz? Bilgilendirme yok,
şeffaflık yok. Ayrıca bizzat Baş-
kan Özbek’in ifadelerine göre
bugüne kadar kulübe 35 mil-
yon Dolar katkı veren Erden
Timur gibi değerli bir üyeyi
bir anda yok etmek, sevgi iklimi
söylemini sorgulatıyor" diye ko-
nuştu. lİSTANBUL-İHA
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Paris 2024 Paralimpik Oyunları
için son 55 güne girilirken,
temmuz ayının başı itibarıyla
Türkiye'nin kota sayısı 79'a
yükseldi. Engelli sporcuların
olimpiyatları olarak adlandı-
rılan paralimpik oyunları, Fran-
sa'nın başkenti Paris'te 28
Ağustos-8 Eylül tarihlerinde
düzenlenecek. Organizasyon-
da Türkiye'yi temsil edecek
görme engelli, bedensel engelli
ve özel sporcuların sayısı son
bir ayda büyük bir artış gös-
terdi. Haziran ayının başında
59 kotası bulunan Türkiye,
son bir ayda gerçekleştirilen
yarışmalar ve dünya sırala-
malarındaki başarısıyla 20
sporcuyla daha Paris bileti ala-
rak kota sayısını 79'a çıkardı.
Şu ana kadar Golbol Kadın
Milli Takımı, Görme Engelli
B1 Erkek Milli Futbol Takı-
mı'nın yanı sıra atıcılık, eskrim,
halter, kürek, masa tenisi, at-
letizm, okçuluk, tekvando,
yüzme ve badmintonda top-
lam 79 milli sporcu kota aldı.
Branşların ve sporcu sayısının,
bu ay sonuna kadar yapılacak
kota müsabakaları ve dünya
sıralamasıyla daha da artması
bekleniyor. Türkiye, golbol ve
futbolda takım olarak Paris
2024'te yer alacak. Son iki
paralimpik şampiyonu Golbol
Kadın Milli Takımı'nı 6, Görme

Engelli B1 Erkek Milli Futbol
Takımı'nı ise 10 kişi temsil
edecek.
En çok engelli
sporcular kota aldı

Paralimpik Oyunları için
en çok kotayı bedensel engelli
milli sporcular elde etti. Şu
ana kadar bedensel engelli
51, görme engelli 21, özel
sporculardan da 7 milli isim,
Paris 2024 için vize aldı.
En çok kota
atletizmde

Bireysel branşlarda Türki-
ye'nin şu ana kadar en fazla
kota aldığı spor dalı 15 milli
isimle atletizm oldu. Atletizm-
de özel sporcular 6, görme
engelli sporcular 5, bedensel
engelli milli sporcular 4 kota
elde etti. Bu branşı okçuluk
(9), tekvando (8), masa tenisi
(8) ve atıcılık (7) takip etti.
Türk sporcular yüzmede 6,
halterde 5, badmintonda ve
kürekte 2'şer, eskrimde ise 1
sporcuyla kota aldı. Tokyo
2020 Paralimpik Oyunları'nda
15 madalya alan Türkiye, bu
başarıyı gösteren Golbol Kadın
Milli Takımı ve 11 sporcusuyla
Paris 2024 vizesini elde etti.
Tokyo'da altın madalya alan
Golbol Kadın Milli Takımı ile
para masa tenisçi Abdullah

Öztürk, Paris'te ünvanlarını
korumaya çalışacak. Bir önceki
oyunlarda madalya alan para
masa tenisçilerden Nesim Tu-
ran, Ali Öztürk, Kübra Korkut,
para okçular Bahattin Heki-
moğlu, Öznur Cüre, para yü-
zücü Sevilay Öztürk, para tek-
vandocular Mahmut Bozteke,
Meryem Betül Çavdar, para
atıcı Ayşegül Pehlivanlar ve
para halterci Besra Duman,
Paris 2024'te de yer almaya
hak kazandı.
4 binden fazla
sporcu mücadele
edecek

Paris'te dünyanın dört bir
yanından 4 binden fazla be-
densel engelli, görme engelli
ve özel sporcu mücadele ede-
cek. Toplam 22 spor dalında
yapılacak yarışlarda 542 ma-
dalya dağıtılacak. Tam 55
gün sonra başlayacak Paris
2024 Paralimpik Oyunları'nda
okçuluk, atletizm, badminton,
görme engelliler futbol, bocce,
kano, bisiklet, binicilik, golbol,
judo, halter, kürek, atıcılık,
oturarak voleybol, yüzme,
masa tenisi, tekvando, triat-
lon, tekerlekli sandalye bas-
ketbol, eskrim, ragbi, teker-
lekli sandalye tenis branşla-
rında sporcular başarı kova-
layacak. lANKARA-AA

Trabzonspor’un Nijeryalı
oyuncusu Nwakame: Ben de
yine şampiyon olmak isterim
Trabzonspor'un 2 yıllık söz-
leşme imzalayarak tekrar
renklerine bağladığı Anthony
Nwakaeme, "Ben de yine
şampiyon olmak isterim. 10
kez daha arka arkaya şam-
piyon olmak isterim. Fırsat
olursa iki elimle bunu ku-
caklamak isterim." dedi.
Nwakaeme, yeni sezon ha-
zırlıkları 2. etap çalışmaları
kapsamında Macaristan'ın
Szeged kentinde çalışmala-
rını sürdüren bordo-mavili
takımın antrenmanı önce-
sinde basın mensuplarına
açıklamalarda bulundu. Ni-
jeryalı oyuncu, geldiği gün-
den bu yana sürecin iyi geç-
tiğini belirterek, "Oyuncu ar-
kadaşlarımla tanıştım, yeni
katılanlar var. 2-3 arkadaşla
daha önce oynamıştım, ta-
nıyordum. Tanımadığım ar-
kadaşlarımla dünkü idmanda
tanışma fırsatım oldu. Gayet
güzel geçti süreç." şeklinde
konuştu. Forma giydiği mev-
kide Trezeguet, Orsic gibi
oyuncuların olmasını da de-
ğerlendiren Nwakaeme,
"Böylesine rekabetler takım-
lar için faydalı olan, takıma
katkı sağlayan rekabetler.
Trezeguet, Orsic ve ben bu-
rada oynayabilecek kalitesini
göstermiş oyuncularız. Re-
kabeti kendi açımızdan değil
takım açısından değerlendi-
riyoruz. Trabzonspor'a artı
sağlamak katkı sağlamak için
bu rekabet olacak. Kendi re-
kabetimizden ziyade Trab-

zonspor'a katkı sağlayacak
bir rekabet olarak görüyo-
rum." ifadesini kullandı.
Nwakaeme, daha önce forma
giydiği Suudi Arabistan ta-
kımı ile Trabzonspor arasında
farkın bulunduğunu anlata-
rak, şöyle devam etti: "Ben
nereye gidersem gideyim fut-
bolu sadece futbol olarak
görüyorum. Burası ile orası
arasında şöyle fark var. Trab-
zonspor'dan ayrıldığımda
şampiyon olan takımdan ay-
rılmıştım topa hükmeden,
hakimeyet olan takımdan
oraya gittim. Ülkenin en iyi
takımlarından biri değildi.
Savunma defans ağırlıklı oy-
nayan takımdı, santrfor oy-
nadığım için biraz farklı tarz-
dı. Ordaki hocalarıma baş-
kanıma orda geçirdiğim süreç
için teşekkür ediyorum. Fut-
bol açısından böyle fark var-
dı. Fark olarak bunu görü-
yorum. Kendimi gittiğim dö-
nemle aynı olarak değerlen-
diriyorum." Ne zaman hazır
olacağına ilişkin bir soruya
Nwakaeme, "Hazır olmak
için tam tarih vermek kolay
değil. Gün gün bakıp kontrol
edeceğiz durumu. Böyle du-
rumlarda hocalarımızla, ken-
di vücudunuzla konuşursu-
nuz. Gün gün bakıyorum.
Bugün takımla başlayıp nasıl
gideceğine bakacağız. Ho-
calarla görüşüp ne zaman
hazır olacağımızı değerlen-
direceğiz." şeklinde yanıt ver-
di. lSZEGED-AA

Paris 2024 Paralimpik Oyunları’na kota
alan milli sporcu sayısı 79’a yükseldi

EURO 2024 çeyrek finalinde
Portekiz ve Fransa karşı karşıya

Sezonun üçüncü büyük grand slam tenis tur-
nuvası Wimbledon'da Jannik Sinner ile Coco
Gauff, üçüncü tura yükseldi. İngiltere'nin baş-
kenti Londra'da düzenlenen çim korttaki tek
grand slam turnuvasında tek erkeklerin dünya
1 numarası Sinner, ikinci turda Matteo Berrettini
ile karşılaştı. İtalyan tenisçi, 3 saat 42 dakika
süren müsabakada vatandaşını 7-6, 7-6, 2-6
ve 7-6'lık setlerle 3-1 mağlup ederek adını
üçüncü tura yazdırdı. Tek kadınlarda dünya
sıralamasının ikinci basamağında bulunan Ame-
rikalı Coco Gauff, Rumen Anca Todoni'nin kar-
şısına çıktı. Gauff, 1 saat 6 dakika süren maçta
rakibine 6-2 ve 6-1'lik setler sonucunda 2-0
üstünlük kurarak tur atladı. Turnuvanın tek
erkeklerde son şampiyonu İspanyol Carlos Al-
caraz, Avustralyalı Aleksandar Vukic'i 3-0, Rus
Daniil Medvedev ise Fransız Alexandre Muller'i
3-1 geçerek üçüncü tura yükseldi. Tek kadınlarda
ise Belçikalı Greet Minnen'i 2-0 yenen dünya 7
numarası İtalyan Jasmine Paolini ile Japon te-
nisçi Naomi Osaka'yı aynı skorla mağlup eden
Amerikalı Emma Navarro adlarını üçüncü tura
yazdırdı. lİSTANBUL-AA

2024 Avrupa Futbol Şampiyonası (EURO 2024)
çeyrek final mücadelesinde Portekiz ile Fransa,
bugün karşı karşıya gelecek. Hamburg'daki
Volkspark Stadı'nda oynanacak ve TSİ 22.00'de
başlayacak müsabakayı İngiliz hakem Michael
Oliver yönetecek. Oliver'ın yardımcılıklarını
aynı ülkeden Stuart Burt ve Dan Cook yapacak.
Bu turu geçen ekip, İspanya-Almanya eşleşme-
sinin galibiyle yarı finalde karşılaşacak.       Şampi-
yonaya Avusturya, Hollanda ve Polonya ile D
Grubu'nda mücadele ederek başlayan Fransa,
1 galibiyet ve 2 beraberlikle 5 puan toplayarak
Avusturya'nın ardından ikinci sırada son 16 tu-
runa yükseldi. Fransa, söz konusu süreçte 2
gol atarken, kalesinde 1 gol gördü. Fransa, son
16 turunda ise Belçika'yı 1-0 mağlup ederek
adını son 8 takım arasına yazdırdı. Türkiye ile
birlikte F Grubu'nda yer alan Portekiz ise 2 ga-
libiyet ve 1 yenilgi sonucunda 6 puanla grubu
lider tamamlayarak bir üst tura yükseldi.
Portekiz, üç maçta 5 gol atıp kalesinde 3 gol
gördü. Portekiz, son 16 turunda Slovenya'yı
penaltılarla geçti.  Portekiz ile Fransa, yarın
29. kez kozlarını paylaşacak. İki ülke arasında
daha önce oynanan 28 müsabakada Fransa'nın
üstünlüğü bulunuyor. Söz konusu maçlarda
Fransa 19 galibiyet elde ederken, Portekiz 6
kez kazandı ve 3 mücadele beraberlikle sonuç-
landı. Fransa'nın 52 golüne Portekiz 31 golle
cevap verebildi. lHAMBURG-AA
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Wimbledon’da Sinner ve
Gauff üçüncü tura yükseldi
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Galatasaray Divan Kurulu Üyesi Turgay
Kıran, Florya arazisinin satılmasının
kulübün geleceği açısından son derece
tehlikeli bir durum olduğunu söyledi.

Turgay Kıran: Florya’nın satılması kulübün
geleceği açısından tehlikeli bir durumdur

FO
TO

Ğ
R

A
F:

 A
A

05İTTİFAK11.qxp_Layout 1  4.07.2024  12:20  Page 1



lkemizin önde gelen
akademisyenlerinden
Herpetolog Prof. Dr.

Mehmet Zülfü Yıldız ile uzmanlık
alanları üzerine bir e-mülakat
gerçekleştirdik.

Adıyaman Üniversitesi Fen
Edebiyat Fakültesi Biyoloji Bölü-
mü Zooloji Anabilim Dalı Öğretim
Üyesi, Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız ile uzmanlık alanlarını ve
yılanları konuştuk. İttifak Gazetesi
nezdinde kıymetli hocamıza te-
şekkürü borç biliyoruz.

n İbrahim Ethem Gören:
Mehmet Zülfü hocam biyoloji ilgi
alanınıza ne zaman ve hangi
mülahazalarla dâhil oldu?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Lisede çok iyi bir biyoloji
öğretmenim vardı. Biyolojiyi bana
sevdirdi. Üniversite sınavına ha-
zırlanırken gittiğim dershanedeki
biyoloji öğretmenimiz de çok iyi
anlatıyordu ve öğretmenlerim sa-
yesinde biyoloji okumaya karar
verdim. Bizim dönemimizde üni-
versite sınavı ÖSS ve ÖYS olmak
üzere iki sınavdan oluşuyordu ve
bizler aldığımız puanları bilmeden
tercih yapıyorduk. O dönemde yak-
laşık 9 üniversitenin biyoloji bölü-
münü tercih etmiştim. Kısmet oldu
kazandım ve biyoloji alanında ih-
tisas yaptım. 

n İbrahim Ethem Gören:
Zoolojiye hangi âmillerle yö-
neldiniz?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Harran Üniversitesi’nde li-
sans eğitimimi tamamladıktan son-
ra aynı yerde yüksek lisans eğiti-
mime başladım. O sırada Harran
Üniversitesi’nde çok az branşta
hoca vardı. Ben de balık biyoloji-
sinde yüksek lisansıma başladım.
Ancak 8 ay sonra danışman hocam
üniversiteden atılınca, o sırada üni-
versitemize yeni gelen Moleküler
Biyolog, bölüm başkanımız danış-
manlığımı üstlendi. Bu nedenle
Balık Biyolojisinde başladığım yük-
sek lisans eğitimimi, Moleküler Bi-
yoloji alanında tamamlamak zo-
runda kaldım. Bu süreçte şahit ol-
duğum bazı olaylardan dolayı bi-
yoloji biliminde farklı bir branş
arayışına girdim. Yeni branşımı
ararken amacım Harran Üniversi-
tesi’nde uzmanı olmayan ve bilimsel
çalışmalarda cihazlara bağımlı ol-
madan çalışabileceğim bir branştı.
Yaptığım araştırmalar neticesinde
Türkiye’de çok az sayıda Herpetolog
yani kurbağa ve sürüngen bilimci
olduğunu öğrendim. Aynı zamanda
bu branşta sürekli doğada olma
imkânım da olacaktı. Yani sadece
üniversitemizdeki laboratuvarlarda
değil, çalışma materyallerimizi do-
ğada arayacaktık ve doğa bir nevi
ikinci laboratuvarımız olacaktı. Bu
fikir hoşuma gitti ve herpetolojinin
Türkiye’de merkezi olan Ege Üni-
versitesi’ne Doktora eğitimimi yap-

maya gittim.
n İbrahim Ethem Gören:

İlgi alanlarınız ekoloji, herpetoloji
ve sistematik zoolojiye dair mu-
fassal bilgi istirham ediyorum.

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Ekoloji çok geniş bir bilim
alanıdır. Hatta eskiden biyolojinin
bir alt bilim dalıyken günümüzde
tek başına bir bilim olarak kabul
görmektedir. En basit ifade ile eko-
loji; canlıların birbiri ile ve çevreleri
ile olan ilişkilerini inceler. Bu ne-
denle hem canlıların birbiriyle et-
kileşimi hem de, hava, su ve mi-
neraller gibi cansız çevrenin de
canlılara etkisini incelediğinden
kapsamı oldukça geniştir. 

Herpetoloji ise aslında kelime
manası olarak sadece sürüngen-
leri ifade ederken, pratikte kur-
bağa ve sürüngenleri inceleyen
bir bilim dalıdır. 

Sistematik zooloji ise hayvan
sınıflandırması ile ilgilenen bir bilim
dalıdır. Yeryüzünde 1.5 milyardan
fazla canlı türü yaşadığı tahmin
edilmektedir. Bu canlı türlerinin
tamamını bireysel olarak tanımak
ve bilmek bir bilim insanı için
mümkün değildir. Bu nedenle bilim
insanları bu canlıları benzer özel-
liklerine göre sınıflandırarak, türü
tanımasa da genel özellikleri hak-
kında bilgi sahibi olur. 

n İbrahim Ethem Gören:
Zooloji Ana Bilim Dalı’nın bu
toprakların bilimi için ürettiği
katma değere ilişkin neler söyle-
mek istersiniz?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Zooloji kelime olarak hay-
van bilimi anlamına gelir ve genel
anlamda hayvanları omurgasız
hayvanlar ve omurgalı hayvanlar
olarak ikiye ayırırız. Omurgası hay-
vanlar oldukça geniş bir gurup ol-
mak ile birlikte birçok deniz canlı-
sının, böceklerin ve akreplerin bu-
lunduğu bir gruptur. 
Prof. Mehmet Zühtü
Yıldız: Şu anda böcek
devrinde yaşıyoruz.

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Şu an böcek devrinde ya-
şıyoruz desek yanlış olmaz. Çünkü
tür çeşitliliği ve birey sayısı en fazla
olan gruplardan biri böceklerdir.
İnsanlar ile böcekler, akrep ve
örümcekler arasında sıkı bir ilişki
vardır. Hangi böceklerin yararlı,
hangi böceklerin zararlı olduğunu
bulmak veya hangi akreplerin veya
örümceklerin insanlar için tehlikeli
olabileceği Zooloji alanında çalışan
bilim insanları tarafından araştırılır.
Diğer taraftan omurgalı hayvanlar
dediğimiz balıklar, kurbağalar, sü-
rüngenler, kuşlar ve memeliler gru-
bu da çevremizde gördüğümüz
daha büyük hayvanlardan oluşur. 

Gördüğünüz gibi oldukça geniş
bir yelpazeye sahip olduğundan,
zooloji biliminin katma değerleri

hakkında birkaç ciltlik kitap yazı-
labilir desem abartmamış olurum.

n İbrahim Ethem Gören:
Üniversitede hangi dersleri veri-
yorsunuz?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Günümüze kadar farklı
birçok dersi vermekle beraber son
yıllarda, lisans seviyesinde Genel
Biyoloji, Ekoloji, Herpetoloji, Omur-
galı Hayvanlar Sistematiği ve Pa-
razitoloji derslerini veriyorum. Li-
sansüstü seviyesinde ise Taksono-
mik Zoolojinin Prensip ve Metotları,
Zehirli Hayvanlarda Savunma ve
Saldırı Davranışları, Türkiye Her-
petofaunası, Reptilia Biyolojisi ve
Herptillerde İletişim, Hayvanlarda
Renklenme gibi dersler veriyorum.

n İbrahim Ethem Gören:
Özel ilgi alanlarınızın başında
yılanlar geliyor. Hangi yılan tür-
leri üzerinde çalışıyorsunuz?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Aslında yılanlar halk ara-
sında daha fazla ilgi çekiyor. Yoksa
tüm sürüngen ve kurbağa türleri
üzerinde çalışıyoruz. Yaptığımız
projeler hangi türleri kapsıyorsa o
türleri çalışıyoruz. Örneğin geçen
ay TÜBİTAK tarafından “Montivi-
pera wagneri (Vagner Engereği)
Zehrinin Proteomik Karakterizas-
yonu ve Potansiyel Antikanser Et-
kinliğinin Araştırılması” adlı yeni
bir projemiz desteklenmeye değer
görüldü. Bu proje kapsamında ül-
kemize endemik olan yani sadece
bizim ülkemizde yaşayan Vagner

Engereğini araştıracağız. 
n İbrahim Ethem Gören:

Özelde Adıyaman, genelde Gü-
ney Doğu Anadolu Bölgesindeki
yılan popülasyonu hakkında
bilgi verir misiniz?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Adıyaman Üniversitesi’ne
2014 yılında başladım ve oraya
gittiğimde Adıyaman ilinde 17
yılan türünün yaşadığı biliniyordu.
Yaptığım çalışmalar ile 8 yılan tü-
rünün daha yaşadığını tespit ettim
ve şuan Adıyaman ilinde 25 farklı
yılan türünün yaşadığı biliniyor. 
Prof. Dr. Yıldız:
Ülkemizde en fazla
çeşitliliği Adıyaman’da
bulunmaktadır.

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Ülkemizde mevcut bilgilere
göre en fazla yılan çeşitliliği Adı-
yaman ilindedir. Tabii burada bir
herpetologun çalışması yılan çe-
şitliliğinin ortaya çıkmasına katkı
sağlamıştır. Adıyaman’ın özellikle
kuzey kesiminin doğal dağlık alan-
lara sahip olması bu çeşitliliğin
yüksek olmasına katkı sağlamak-
tadır. Aynı zamanda ilde sulak
alan, orman, ova ve dağlarda farklı
habitat çeşitliliğinin olması da tür
çeşitliliğinin yüksek olmasına katkı
sağlamaktadır. Güneydoğu Anadolu
Bölgesi de yılan çeşitliliği açısından
oldukça zengindir. Bölge, güneyden
gelen Afrika türleri ile kuzeyden
gelen Kafkas türlerinin ve Akdeniz
türlerinin birleştiği bir coğrafya ol-
duğundan tür çeşitliliği oldukça
yüksektir. Örneğin ülkemizde ya-
şayan tek Kobra türü, Şanlıurfa ve
Kilis illerinden bilinmektedir. Kobra
ilk kez 2000 yılında Şanlıurfa’da
ilk defa tespit edildiğinden dolayı,
halkımız ülkemizde kobra yaşadı-
ğını pek bilmez. Yine ilk kez Şanlı-
urfa ilinden bulunarak dünyaya
tanıtılan bir yılan türü son yıllara
kadar endemikti. Ancak Suriye’nin
kuzeyinde de yaşadığı tespit edil-
diğinden artık bölgesel endemik
bir yılan türümüz. Güneydoğu Ana-
dolu oldukça zengin bir yılan çe-
şitliliğine sahip bir bölgemizdir. 

n İbrahim Ethem Gören:
Üniversitedeki laboratuvarınızda
özel muhafaza kapları içerisinde

onlarca farklı türden yüzlerce yı-
lan bireyi bulunuyor. Laboratu-
varınızdaki yılan türleri hakkında
detaylı bilgi istirham ediyorum. 

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Rahmetli hocam Prof. Dr.
Bayram GÖÇMEN, Ege Üniversitesi
biyoloji bölümünde göreve başla-
dığında özellikle Kuzey Kıbrıs Türk
Cumhuriyeti'nde yaşayan kurbağa
ve sürüngen örneklerini araştırmaya
ve toplamaya başlamıştı. Daha son-
ra danışmanlığında doktora çalış-
masına başladığımda birlikte yap-
tığımız arazi çalışmalarında bul-
duğumuz örnekleri topladık ve
bunları Ege ve daha sonra Harran
Üniversitesi ve sonrasında da Adı-
yaman Üniversitesi’nde koruma al-
tına aldık. Bu sayede koleksiyonu-
muz zenginleşmeye başladı. Şu an
ülkemizde yaşayan tüm yılan türleri
laboratuvarımızda mevcut. Biz bu
örnekleri bilimsel çalışmalarımızda
kullanmak için ilgili yerlerden izin
aldıktan sonra sınırlı sayıda alıyoruz. 
Prof. Yıldız:
Ülkemizde 57 yılan
türü yaşamaktadır.

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Ülkemizde 57 yılan türü
yaşamaktadır ve bunların hemen
hemen hepsi üniversitemizdeki la-
boratuvarda mevcuttur. Bunların
haricinde Suriye, KKTC ve Ameri-
ka'da bulunan bazı yılan türleri de
laboratuvarımızda mevcuttur.

n İbrahim Ethem Gören:
Yaptığınız saha çalışmaları ve
gözlemlerde yılanların davranış-
larına dair neler keşfettiniz?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Çok uzun bir mevzu ol-
makla birlikte en önemli olanını
açıklamak istiyorum. 

n İbrahim Ethem Gören:
Lütfen…

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Bugüne kadar yüzlerce
yılan ile karşılaştım ve karşılaştı-
ğım tüm yılanlar her zaman ben-
den kaçmaya çalışmıştır. Sadece
iki yılan türü bana doğru gelmiş
ancak önümdeki taşın altına gir-
miştir. Yani şunu söylemek isti-
yorum: Yılanlar insanları gördü-
ğünde kaçmaya çalışır, uzaklaş-
maya çalışır ve saldırmaz.  Bu

nedenle insanların onlardan kork-
masına gerek yoktur.

n İbrahim Ethem Gören:
Mezkûr keşifler muvâcehesinde
yılanların habitat tercihlerine
dair gözlemleriniz nasıl şekil-
leniyor?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Yılanlar çok çeşitli habi-
tatlarda yaşar, yani tatlı sularda
yaşayan yılanlar olduğu gibi de-
nizlerde yaşayan yılanlar da mev-
cuttur. Zaten karasal ortamların
hemen hemen her tarafında çöl,
yarı çöl, orman, ağaç üstünde ve
bozkır habitatlarda yaşayabilirler,
kısacası çok çeşitli habitatlara adap-
te olmuşlardır. Soğuk bölgelere
adapte olan yılan sayısı az olsa da
kutup engereği gibi bazı türler, ku-
tuplarda dahi yaşayabilme yete-
neğine sahiptir. 

n İbrahim Ethem Gören:
Yılanların beslenme alışkan-
lıklarına ve avlanma teknik-
lerine dair elinizde ne tür bil-
giler mevcut?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Yılanlar ne ile beslenir
diye sorduğunuz zaman herkesin
size vereceği cevap farelerle besle-
nirler olacaktır. 
Yıldız: Yılanların
meşin menüsü
oldukça zengindir.

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Bununla birlikte yılanların
besin menüsü oldukça zengindir.
Böcekler, örümcekler ile beslenenler
olduğu gibi, balıklarla beslenen,
kurbağalarla beslenen kuşlar ile
beslenen ve çeşitli memeliler ile
beslenen yılanlar türleri bulunuyor.
Hatta bazı yılan türlerinin diğer
yılanları ve kendi yavrularını dahi
yedikleri oluyor. Kısacası yılanların
besin menüsü oldukça zengindir.
Bazı yılan türleri zehirli olduğu
için avlarını önce zehirler daha
sonra bir bütün olarak yutarlar.
Ancak çoğu yılan türü bildiğiniz
gibi zehirsizdir ve bu türler ise av-
larını boğarak öldürür ve daha
sonra bir bütün olarak yutar.

n İbrahim Ethem Gören:
Zehirli ve zehirsiz yılanlar nasıl
ayırt edilebilir?

n Prof. Dr. Mehmet Zülfü
Yıldız: Zehirli ve zehirsiz yılan
türlerinin nasıl ayırt edildiğini ül-
kemiz açısından değerlendirdiği-
mizde; 2000 yılına kadar ülkemizde
kobra yaşadığı bilinmiyordu ve ül-
kemizde yaşayan zehirli yılanların
tamamı engerekgiller familyasına
aitti. Bu familyanın karakteristik
özelliği de başın büyük ve üçgen
şeklinde olması, göz bebeklerinin
kedi gözünde olduğu gibi dikey
eliptik olması, gövdenin biraz kalın,
kuyruğun kısa ve küt olması gibi
özellikleri ile zehirli yılanları zehirsiz
yılanlardan kolaylıkça ayırt edebi-
liyordu. Ancak kobra bulunduktan
sonra bu tanımlamalar maalesef
boşa çıktı. Kobrayı bir kenara bı-
rakırsak yapılan tanımlamalar yine
geçerlidir. Ancak Güneydoğu Ana-
dolu bölgesinde kobra yaşadığından
bu tanımlamalar sizi yanıltabilir.
Genel anlamda zehirli yılanlar daha
sakin, daha ağır hareket ederken,
zehirsiz yılanlar ise daha hızlı ve
daha seri hareket ederler ve daha
ince uzun şeklinde olurlar… Yine,
zehirli yılanların çoğu gececi, yani
gece aktif olan türler iken zehirsiz
yılanlar ise gündüzcü türlerdir.
Doğrudan ikisini birbirinden ayırt
etmek vatandaş için zor olabilir.
Ancak konunun uzmanı biri türleri
tanıyabilir ve onları rahatlıkla ayırt
edebilir. 

(Devam edecek)
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Prof. Yıldız ile içinde bulunduğumuz takvim yılının Şubat-Mart
aylarında Diyarbakır Büyükşehir Belediyesi ve Diyarbakır

Valiliği’nin himayelerinde düzenlediğimiz Hattat Hamit Aytaç’ın
İzinde Geleneksel Sanatlar Sergimizde tanışmıştık. Sergimizi
izlemek için Adıyaman’dan Diyarbakır’a gelen Prof. Mehmet

Zülfü Yıldız ile uzmanlık alanları üzerine bir mülakat için
sözleşmiştik. Hasbihalin vakt-i merhunu bugüne imiş. 

Yazarımız İbrahim Ethem
Gören, Prof. Dr. Mehmet

Zülfü Yıldız ile.

İBRAHİM ETHEM
GÖREN

www.ittifakgazetesi.com
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Prof. Dr. Mehmet Zülfü Yıldız ile uzmanlık
alanları üzerine bir hasbihal...-I-
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